
Božično-novoletna številka Kamniškega občana izide 
20. decembra. Poleg zanimivega branja bo prinesla tudi voščila ob 
bližajočih se praznikih, zato nam jih sporočite čimprej!

Članke oddajte do srede, 11. decembra, oglase in zahvale 
pa lahko oddate še v ponedeljek, 16. decembra, v uredništvu 
v Kamniku, Glavni trg 25 (stavba med občino in pošto), tel.: 
01/83 91 311, 041/662-450, e-naslov: sasa.mejac@siol.net

Časopis Kamniški občan lahko prebirate tudi v elektronski izdaji 
na www.kamnik.si 

Ob dnevu Rudolfa Maistra 

Spomin na Rudolfa Maistra 
počastili z državno proslavo 
in odprtjem spominske sobe

Dan Rudolfa Maistra kot spomin na izjemnega človeka in brezmej-
nega domoljuba je od leta 2005 državni praznik. Namenjen je spominu 
na 23. november 1918, ko je Maister z odločno vojaško akcijo ohranil 
Maribor in štajersko Podravje slovenska in s tem pogumnim dejanjem 
začrtal nadaljnjo pot slovenskemu narodu. Ob letošnjem prazniku je 
bilo v Kamniku, rojstnem mestu Rudolfa Maistra, še posebej slavno-
stno, saj je po dolgih letih končno urejena spominska soba v Maistrovi 
rojstni hiši na Šutni, v športni dvorani pa je potekala osrednja državna 
proslava. V neposrednem prenosu jo je s komentarjem Toneta Ftičarja 
na prvem programu predvajala Televizija Slovenija. 

Pri pripravi in izvedbi programa so sodelovala kamniška društva 
in mladi. S kreativno video razglednico Kamnik, Maistrov in moj 
dom, ki so jo ustvarili mladi iz Gimnazije in srednje šole Rudolfa 
Maistra Kamnik in Mladinskega centra Kotlovnica , nas je skozi 
Kamnik - Maistrovo mesto do prizorišča proslave v športni dvorani 
popeljal 11-letni Bor Plahutnik. 

V kulturnem programu so nastopili Mestna godba Kamnik, so-
list Primož Krt, Plesni klub Šinšin, Bor Plahutnik in igralec Uroš 
Potočnik z recitacijami Maistrovih pesmi. 

Slavnostni govornik osrednje državne proslave ob prazniku je 
bil predsednik Republike Slovenije Borut Pahor. Sceno sta krasili 
stara fotografija Maistrove rojstne hiše na Šutni in fotografija obno-
vljene hiše.

Več na 3. strani.  VERA MEJAČ

Ples in glasba izpod 
kamniških planin

Naši predniki so nam zapustili dediščino, med drugim tudi ljudsko petje in ples. Lepo je plesati, 
peti, še lepše se je napraviti v nošo in z njo oditi na ples ter ga predstaviti ljudem, da ne zaide 
v pozabo. To dobro vedo tudi kamniški folkloristi in godci, ki so zvesti ohranjanju kulturne de-
diščine, s plesom in petjem predstavljajo prvine ljudskega izročila, poustvarjajo ljudsko plesno 
vižo in tudi pripadnostno kostumiranje oziroma oblačenje narodnih noš . A časi so vse težji in 
marsikateri folklorist si ne more privoščiti noše, zato so se člani Folklorne skupine Kamnik, ki so 
pred letom dni krenili po samostojni poti in pomladili skupino, obrnili na širšo javnost. V petek, 
15. novembra, so v Domu kulture pripravili čudovit večer glasbe in plesa z namenom pomagati 
folkloristom k nakupu noš. 

Reportažo objavljamo na 9. strani.  VERA MEJAČ

SVETI MIKLAVŽ SE JE NA POTI V 
DOLINO USTAVIL NA SV. PRIMOŽU

Veselega decembra se še posebej veselijo otroci, saj prihajajo kar trije 
veseli možje z darili, zato so njihova pričakovanja še posebej velika. Prvi 
je sveti Miklavž, ki že vso jesen peče piškote, da pridne otroke in 
vse dobre ljudi na god svoj obdari. Otroci na predvečer Miklavževega 
prihoda pripravijo krožnike, peharje ali nogavice. Pridnim otrokom Miklavž 
prinese sladkarije, sadje in skromna darilca, poredne pa pričaka šiba. Otroci 
se veselijo daril, zato pred decembrskimi prazniki starše bolj ubogajo. 

Na prvo adventno nedeljo so se po kamniški občini začela Miklavževanja, 
ki bodo trajala do druge adventne nedelje. Na poti v dolino se je Sv. Miklavž 
minulo nedeljo ustavil pri mežnariji na Sv. Primožu. Številne otroke, ki so 
se pridno podali na pot v hrib, je razveselil z darili, parkeljni pa so nagajali 
in iskali poredneže. 

Danes - v četrtek, 5. decembra, ob 17. 30 uri pa se bo Miklavž v spremstvu 
angelov in parkeljnov ustavil na pobočju Malega gradu in nagovoril otroke 
na osrednjem miklavževanju z igrico, ki jo pripravlja Kulturno društvo dr. 
Franceta Steleta.

Več o obisku Miklavža na Sv. Primožu ter kaj o miklavževanju pravijo 
obiskovalci in kaj našim bralcem sporoča Sveti Miklavž, na 11. strani. 

BOJANA KLEMENC

Miro Kregar 
svetovni prvak 
v Ultraman 
triatlonu 

V okviru obsežnega programa večera z nastopi številnih ansamblov iz bližnje okolice so nam 
organizatorji - folkloristi poleg plesov prikazali tudi lepoto svojih kreacij. Med njimi (spredaj 
z leve) Pavla Štrajhar, predsednik FS Kamnik Janez Hribar in Jelka Ajtnik, ki nosi obleko, iz-
delano iz svilenega tafta, na novo je izdelana peča, tudi mala avbica, ki je bila zelo priljubljeno 

pokrivalo predvsem 
poročenih žena.KITAJSKA RESTAVRACIJA

HONG KONG 2

v Mostah 56c pri Komendi, tel.: 01/834 34 70
www.restavracija-hongkong.si

e!
NAŠE GOSTE V DECEMBRU OBDARIMO  

S SLIKOVNIM KOLEDARJEM!

Še vedno najboljša kitajska restavracija v Sloveniji!

Odprto od 12.00 do 23.00

Ultraman 515 km, od tega 10 km plavanja, 
421 km kolesarjenja in 84 km teka je potrebno 
premagati v peklenskem tempu v treh etapah. 
Miro Kregar se je tekmovanja na Havajih ude-
ležil že osmič in se minulo nedeljo, 1. decem-
bra, prvič veselil zaslužene zmage. Prvo mesto 
je edino, kar mu je še manjkalo v mozaiku nje-
govih odličnih nastopov na tem tekmovanju. 

Iskrene čestitke iz našega uredništva! 
O novem podvigu Mira pišemo na 12. strani. 
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Matična knjižnica Kamnik je 
prejemnica pomembne nagrade 
Slovenske sekcije IBBY za iz-
jemne dosežke na področju pro-
mocije mladinske književnosti in 
branja. MKK se je sistematično in 
strokovno lotila promocije branja 
med mladimi bralci in predvsem 
med družinami z otroki. 

Družine so ciljna skupina različ-
nih bralnih dejavnosti zato, ker le 
bralci lahko uspešno vzgajajo bral-
ce in ker so najpomembnejši vplivi 
na oblikovanje bralnih navad prav 
družinski vplivi. Tako je njihova 
pozornost najprej namenjena mo-
tivaciji mladih družin za družinski 
obisk knjižnice in med uspešne 
projekte s področja promocije 
branja in različnih motivacijskih 
oblik dela z mladimi prištevajo: 
Bralne mozaike za bodoče starše, 
Predbralno značko Veronikin za-
klad, Poletno družinsko branje, 
Križnikov pravljični festival in 
Kamniške pravljične poti.

Z Bralnimi mozaiki za bodoče 
starše pomagajo mladim staršem 
do pravih informacij in jih prite-
gnejo v knjižnico. V sodelovanju 
s patronažno službo zdravstvenega 
doma v Kamniku udeležencem šole 
za starše predstavijo najnovejšo 
literaturo s področij porodništva, 
družinske vzgoje in spodbujeval-
nih slikanic za najmlajše.  

V Matični knjižnici Kamnik iz-
vajajo projekt predbralne značke 
Veronikin zaklad, v katerega se 
vključujejo predšolsko otroci iz 
občin Kamnik in Komenda. Pro-
jekt je nastal na osnovi spoznanja, 
da k branju največ pritegnejo do-
bri zgledi, še posebej v družini. 
Zato so otroke in starše povezali v 
smiselno bralno dejavnost, ki jim 
približa knjižnico in njen kulturni 
pomen. Vsak obisk knjižnice je 
kulturni dogodek, ki starše in otro-
ke povezuje. S predbralno značko 

Kamnik. Decembra. 
Čas veselja.

Zadnji mesec v letu je tu in z njim tudi praznične osvetlitve mest, 
predpraznična vesela dogajanja, stojnice … Tudi v Kamniku bo praznični 
december zaznamoval pester program prireditev, od koncertov, sprevo-
dov, uličnih predstav, do sejmov in stojnic,  pod skupnim imenom Ka-
mnik. Decembra. Čas veselja. Obeta se obilo priložnosti za druženje v 
prazničnem vzdušju.

Mesto bodo v petek, 6. decembra, razsvetlile pisane lučke, drsališče 
bo odprlo svoja vrata, že danes pa bo decembrsko dogajanje naznanilo 
osrednje miklavževanje in sprevod Miklavža skozi staro mestno jedro. 

Zavod za turizem in šport v občini Kamnik drugo leto zapored  pri-
pravlja pisano brezplačno dogajanje. Staro mestno jedro Kamnika se bo 
prelevilo v čarobno zbirališče prešernih ljudi in v mravljišče sproščenega 
druženja. Pisano dogajanje za mlado in staro bodo ustvarjali glasbeni, 
ustvarjalni in družabni dogodki, ki se bodo zgoščeno odvijali po 20. de-
cembru, pred tem pa bo glavno dogajanje osredotočeno na drsališče na 
Glavnem trgu. Obetajo koncerte različnih glasbenih zvrsti, od rocka do 
narodnozabavnih, jazza do slovenske popevke, s priljubljenimi imeni slo-
venske glasbene scene. 

Kot nam je povedala Urška Kolar, direktorica Zavoda za turizem in 
šport v občini Kamnik, se bo do 20. decembra glavno  dogajanje  osre-
dotočilo na drsališče na Glavnem trgu, ki bo ostalo odprto vse do konca 
februarskih šolskih počitnic. Drsanje bo brezplačno, na voljo bo izposoja 
drsalk ter drugih rekvizitov, kot so hokejske palice in ploščki, organizira-
na pa bo tudi animacija tako za otroke kot odrasle, šola drsanja, voden 
program in drsalni nastopi.

V zadnjih dveh tednih decembra bo otroke razveselil sprevod Dedka 
Mraza 19. decembra, večerno koncertno dogajanje pa bo potekalo ob 
ritmih in napevih priljubljenih glasbenih zasedb, kot so Alya, 6 Pack Ču-
kur, Atomik Harmonik, Svetlini, Mladi Gamsi, Brigita Šuler, Calypso ter 
ansambli Trio Špica, Veseli Svatje in drugih.

V središču dogajanja, v mestnem jedru, bodo ves december obisko-
valcem v veselje tudi stojnice s pestro praznično ponudbo idej za darila 
ter kulinariko, od kuhanega vina do ponudbe izbranih jedi s projekta 
Okusi Kamnika. 

Zadnjo decembrsko soboto bosta  dogajanje popestrila še živilska tr-
žnica Okusi Kamnika - Podeželje z izdelki in pridelki lokalnih kmetij in z 
domačimi okoliškimi jedmi ter  festival ARTish s prodajno razstavo avtor-
skih del raznolikih ustvarjalcev iz vse Slovenije. 

Celoten program dogajanja v prazničnem decembru  objavljamo na 
zadnji strani časopisa.

V podjetju KIK Kemijska industrija Kamnik v stečaju Slovenska voj-
ska skladno s sklepom Vlade RS izvaja sanacijo. Podjetje se je v prete-
klosti ukvarjalo s proizvodnjo, prodajo in skladiščenjem eksplozivnih in 
drugih nevarnih snovi. Zaradi opustitve proizvodnje se je varnostna in 
okoljska problematika v kompleksu nekdanjega podjetja tako poslabšala, 
da je bilo treba v okviru delovne skupine, ki jo vodi Ministrstvo za notra-
nje zadeve in vključuje predstavnike več resorjev, tudi Slovenske vojske, 
sprejeti vrsto ukrepov za varnost prebivalcev in zaščito okolja.

 V operativno izvedbenem načrtu čiščenja in uničevanja nevarnih sred-
stev in snovi v kompleksu KIK, ki ga je izdelala Slovenska vojska s svojo 
pirotehnično ekipo, so opredeljene vse metode in načini poteka sanacije. 
Razen stalnih poveljujočih na delovišču se tam izmenjuje 30 pripadnikov 
Slovenske vojske, v najboljših pogojih pa hkrati 20 pripadnikov na treh 
različnih mestih. Sodelujejo tudi pripadniki slovenske policije.

Kot so nam sporočili z Ministrstva za notranje zadeve, postopke sa-
nacije in uničevanja sredstev izvajajo  skladno s poslanstvom enote za 
vzdrževanje streliva, minskoeksplozivnih sredstev in raket z že utečenimi 
postopki in načini dela enote. Glavnino sredstev bodo uničili, preostali 
del pa razstavili in odpeljali v skladišče. V svoje delo so vključili visoke 
okoljevarstvene standardne in norme za ravnanje z oporečno embalažo 
in odpadno surovino. Odpadke bodo uvrščali v kategorije glede na način 
njihove klasifikacije, hrambe in načina uničenja.

Lastniki naj pregledajo podatke o svojih 
nepremičninah v javnih evidencah

Glede na številne nejasnosti v zvezi z novim Zakonom o davku na 
nepremičnine se veliko strank obrača na Oddelek za urejanje prostora. 
Predvsem želijo preveriti podatke o svojih nepremičninah zaradi novih 
davščin, ki jih določa predlog zakona. 

Na  Oddelku za urejanje prostora pojasnjujejo, da lahko posredujejo 
samo podatke o namenski rabi zemljišč, ki so tudi javno dostopni na 
internetnem naslovu www.geoprostor.net. Na tem naslovu so dostopni 
informativni podatki v zvezi z namensko rabo zemljišč, kar  je le eden od 
podatkov za izračun vrednosti posamezne nepremičnine. Ostali podatki 
pa so v pristojnosti GURS-a. Geodetska uprava RS (GURS) je vse slovenske 
občine pozvala, naj preverijo podatke glede namenske rabe zemljišč in 
posredujejo popravke do 1. 1. 2014. Zato svetujejo vsem lastnikom, naj 
pregledajo podatke o svojih nepremičninah v javnih evidencah (površina, 
lastništvo ali delež lastništva, številka stavbnega dela, leto izgradnje, leto 
obnove…), ki so dostopni na internetnem naslovu www.prostor3.gov.si. 
Ti podatki so v pristojnosti GURS-a in jih je možno popraviti le na GURS-ovi 
internetni strani s šifro, ki so jo lastniki dobili ob prvem informativnem 
izračunu. Spremembe podatkov je možno urediti tudi v vseh Geodetskih 
pisarnah v Sloveniji. 

Razdeljena vsa sredstva za kmetijstvo
Vsem vlagateljem, ki so se prijavili na javni razpis za dodelitev sredstev 

za ohranjanje in spodbujanje razvoja kmetijstva ter podeželja v občini 
Kamnik, so bili posredovani sklepi o dodelitvi sredstev ter pozivi za podpis 
pogodb o sofinanciranju. Na letošnji javni razpis je prispelo 99 vlog, od 
tega 86 vlog za sofinanciranje naložb v primarno kmetijsko proizvodnjo. 
Razpoložljiva sredstva v skupni višini 95.600 evrov so bila v celoti razdelje-
na, upravičenci pa bodo sredstva dobili po podpisu pogodb in predložitvi 
zahtevkov za izplačilo.

Občina Kamnik se je zadolžila za 
2,4 milijona evrov

Na podlagi Zakona o javnih financah, Zakona o financiranju občin ter 
Pravilnika o postopkih zadolževanja občin je bilo s strani Ministrstva za 
finance pridobljeno soglasje k zadolžitvi Občine Kamnik v letu 2013 v 
višini 2.450.000 evrov. Petletna kreditna pogodba je bila podpisana z 
Novo ljubljansko banko d.d. kot najugodnejšo med prejetimi ponudbami 
bank.

Nagrada Matični knjižnici Kamnik za izjemne dosežke na 
področju promocije mladinske književnosti in branja

knjižnica spodbuja in razvija bral-
no kulturo, promovira kvalitetno 
branje, spodbuja družinski obisk 
knjižnice. Knjižnica povezuje dru-
žinsko in kulturno vzgojo. Knji-
žnica s spremnim motivacijskim 
gradivom (Bralni mozaik Najlepši 
obrazi ilustracij za otroke) spod-
buja izposojo kvalitetnih slikanic 
za predšolske otroke. Predbralna 
značka Veronikin zaklad poteka 
v letošnjem letu 2013/2014 že 
šesto leto zapored. K sodelovanju 
je knjižnici uspelo pritegniti vse 
vrtce iz obeh občin. Lani je bralno 
značko končalo 745 predšolskih 
otrok v starosti od 3 do 6 let, ki so 
vključeni v organizirano predšol-
sko varstvo. 

S Poletnim družinskim bra-
njem – to je poletno bralno akcijo, 
ki poteka že deseto leto od 1. julija 
do 31. avgusta, knjižnica združu-
je družine ob prijetni dejavnosti 
družinskega branja ter promovira 
lokalne naravne in kulturne zna-
menitosti. Družinam omogoča 
ustvarjalno in kakovostno preži-
vljanje prostega časa. Letošnjo ak-
cijo poletnega družinskega branja 
je podprl častni pokrovitelj akcije 
Ivan Sivec. V akcijo počitniškega 
branja uspe knjižnica pritegniti 
vsako leto od 50 do 60 družin, po-
večati članstvo in izposojo kvalite-
tnega gradiva. Sodelujejo družine 
s predšolskimi in šolskimi otroki, 
dedki, babicami, preko branja je 
povezanih več generacij bralcev, 
ki si z izmenjavanjem izkušenj o 
branju in s pogovori o prebranem 
bogatijo osebne izkušnje.

S Križnikovim pravljičnim 
festivalom je knjižnici uspelo po-
vezati in promovirati sodelujoče 
partnerje pri projektu: Kulturno 
društvo Motnik, Občino Kamnik 
in Knjižnico Vransko. S partner-
stvom si je knjižnica utrdila ugled 
in pridobila nove zagovornike. Ča-

stni pokrovitelj Križnikovega pra-
vljičnega festivala je bil dr. Janez 
Bogataj. V šolah in vrtcih knjižnica 
promovira domoznanske vsebine 
in bogato kamniško slovstveno fol-
kloristiko. Tudi na tem področju je 
knjižnica dosegla dolgoročne učin-
ke, saj s festivalom in dejavnostmi, 
ki potekajo v okviru pravljičnega 
festivala pripomore k oblikovanju 
lokalne identitete.

S Kamniškimi pravljičnimi 
potmi knjižnica dosega kvalitetno 
promocijo svojih storitev, promo-
vira družinsko branje in seznanja 
udeležence prireditev z lokalno 
naravno in kulturno dediščino, 
spodbuja k obisku drugih kultur-
nih ustanov v občini in pomaga pri 
spoznavanju in ohranjanju ljud-
skega pripovednega izročila. Ka-
mniške pravljične poti so nastale 
na pobudo znane pripovedovalke 
in avtorice vodnikov ter urednice 
Irene Cerar, ki jih v sodelovanju s 
knjižnico izvaja.

Matična knjižnica Kamnik s 
premišljenimi in aktualnimi vse-

binami v okviru bibliopedago-
ških dejavnosti za osnovnošolce 
in srednješolce sodeluje v na-
cionalnem projektu Rastem s 
knjigo. Glede na odziv učiteljev 
knjižnica pripravlja zanimive teme 
in dejavnosti tudi kvalitetno izvaja. 
Po končanih dejavnostih se poviša 
novo članstvo, kar zvišuje statisti-
ko novo vpisanih članov. Vendar to 
ne vpliva na vzgojo bralcev. Vzgo-
ja bralcev se začne z osebnim pri-
stopom, z navdušenjem otrok nad 
knjižnico, s predstavitvijo knjiž-
nice kot zanimivega prostora, z 
rušenjem stereotipov o knjižnicah 
in branju ter s promocijo kvalitetne 
literature.

K dobri promociji branja največ 
pripomorejo dobri sodelavci. Knjiž-
ničarke in knjižničarji Matične 
knjižnice Kamnik se trudimo biti 
strokovni, zavzeti in odzivni na 
potrebe okolja. Vsega tega ne bi 
bilo brez dobrih idej naših sode-
lavk, ki jim gre posebna zahvala.

BREDA PODBREŽNIK 
VUKMIR, direktorica 

Za pomembno nagrado Slovenske sekcije IBBY za izjemne dosežke na 
področju promocije mladinske književnosti in branja Matični knjižnici 
Kamnik je župan Občine Kamnik Marjan Šarec čestital direktorici 
mag. Bredi Podbrežnik Vukmir in zaposlenim v kamniški knjižnici. 

V podjetju KIK Kamnik 
odstranjujejo nevarne snovi

»Hrumenje tišine« 
v občinski hiši

Do sredine decembra je v preddverju in na hodnikih občinske hiše na 
ogled razstava z naslovom »Hrumenje tišine«. Razstavo je postavil Vojaški 
muzej Slovenske vojske v spomin na Slovence, ki so se bojevali v unifor-
mah avstro-ogrske vojske na soški fronti v letih od 1915 do 1917. Razstava 
je bila prvič postavljena ob 90. obletnici začetka bojev ob Soči in se v svo-
jem konceptu osredotoča na vlogo slovenskih vojakov na soški fronti. 

Razstavljeno je tekstovno, fotografsko in arhivsko gradivo, zato je raz-
stava zanimiva za širok krog obiskovalcev, še posebej pa za zgodovinarje, 
muzealce, šolarje in vse, ki jih zanima zgodovina. 

Objavlja prosto delovno mesto za delo v proizvodnji  

predelave aluminija

Vodja vzdrževanja m/ž (1 delavec)
(za nedoločen čas z 2 mesečnim poskusnim delom)

Od kandidatov pričakujemo:

končana srednja strokovna ali višja šola elektro ali druge ustrezne 
tehnične smeri (elektro smer jaki tok)

vsaj 2-letne izkušnje z vodenjem in organiziranjem vzdrževalnih  
del v proizvodnji sodelovanje pri izdelavi terminskih planov, 
vodenje dokumentacije, poznavanje predpisov iz varstva pri delu  
in požarnega varstva

odgovornost in natančnost na delovnem mestu

znanje nemškega ali angleškega jezika 

uporaba računalnika (Excel, Word)

Na delovnih mes h nudimo s mula vno nagrajevanje,  
redno mesečno plačo, možnost dodatnega usposabljanja.

Delo se sklepa za polni delovni čas.

Pisne prijave z dokazili o izobrazbi pričakujemo v 8 dneh po objavi  
na zgoraj navedenem naslovu.

Podjetje Kamnik-Schlenk d.o.o. 

Fužine 9, 1240 KAMNIK

Ljubljanska c. 72, Domžale, telefon: 01/72 26 520 www.cvetlicarnaomers.si
... dekoracije za sanjske praznike!

Za vas
pri nas ...

Prirejamo 

PREDNOVOLETNE ZABAVE
po želji z ansamblom Bratov Poljanšek

in

SILVESTROVANJE
z ansamblom Bratov Poljanšek

Rezervacije in informacije na tel.: 04/25 22 083

Šenturška gora 23,  
Cerklje na Gorenjskem
www.kmecki-turizem-pavlin.net
ludvik.pavlin@gmail.com



Kljub hladnemu in deževnemu 
vremenu se je pred Maistrovo 
rojstno hišo na Šutni zbralo lepo 
število občanov, okoličanov in 
gostov. V kulturnem programu so 
nastopili Orkester Slovenske 
vojske, Kvartet Krt in recita-
torja gledališke skupine Ru-
dolfi. Slavnostni govornik župan 
Marjan Šarec je orisal Maistrovo 
pot, pomen njegovih dejanj, potek 
urejanja Maistrove rojstne hiše in 
spominske sobe ter poudaril: »Z 
ureditvijo spominske sobe Občina 
Kamnik v imenu občank in obča-
nov ter vseh Slovenk in Slovencev 
izkazuje čast in zahvalo generalu, 
pesniku in domoljubu Rudolfu Ma-
istru in dokazuje, da se da, če je le 
volja, moč in pogum«. 

Rudolf Maister – 
domoljub, general, 
kulturnik, pesnik in 
bibliofil

Stalna razstava z naslovom  Ru-
dolf Maister – domoljub, general, 
kulturnik, pesnik in bibliofil v 
Maistrovi rojstni hiši pripovedu-
je življenjsko zgodbo o generalu 
in njegovem še vedno močnem 
vplivu na Slovence. Pravzaprav 
nikjer v Sloveniji ni na enem me-
stu zbranega toliko raznovrstnega 
gradiva o njem in o njegovem 
času, kot ravno v novo odprti roj-
stni hiši v Kamniku.

Razstava želi na sodoben mu-
zealski način pritegniti različne 
starostne skupine obiskovalcev, 
tudi najmlajše, da se zavedo 
pomena Rudolfa Maistra v slo-
venski zgodovini in njegove lju-
bezni do slovenske zemlje. Pred-

stavljeno je njegovo življenje kot 
generala, častnika in poeta. Za 
Kamnik je najbolj pomembna 
originalna listina, ki jo je Me-
stna občina Kamnik leta 1934 
namenila generalu in častnemu 
meščanu ob njegovi 60-letnici. 
Do dejanske izročitve te listine 
generalu Maistru ni nikoli prišlo, 
zaradi strahu pred okupatorji pa 
so jo skrili in shranili pri Sadni-
karjevih. Pokojni častni občan 
dr. Niko Sadnikar je listino po-
daril Občini Kamnik. 

Projekt vsebinske zasnove stal-
ne razstave v rojstni hiši Rudolfa 
Maistra, ki ga je v celoti financi-
rala občina Kamnik, izvaja Med-
občinski muzej Kamnik. Poleg 
razstave so  oblikovani pedagoški 
kotički za otroke, nova spletna 
stran, logotip hiše, dopolnjuje se 
muzejska trgovina, kjer bo tudi 
prostor za občasne razstave, v pri-
pravi je vodnik po razstavi.

Kamnik gostil 
osrednjo državno 
proslavo

Osrednja državna proslava 
ob dnevu Rudolfa Maistra je 
potekala v kamniški športni 
dvorani, neposredni prenos s 
komentarjem Toneta Ftičar-
ja pa je na prvem programu 
predvajala Televizija Sloveni-
ja.

Po Zdravljici in himni Mai-
strovih borcev »Slovenec sem« 
je zbrane kot gostitelj nagovoril 
župan Občine Kamnik Marjan 
Šarec. S spoštovanjem in pono-
som je osvetlil pomemben mejnik 
samostojne Slovenije. »Danes se 

zdi beseda junak primerna zgolj za 
leposlovna dela, ki jih prebiramo 
v prostem času. Nekako zastarela, 
neprimerna za današnjo rabo. Po-
zabili smo, da se je treba za vsako 
stvar na tem svetu boriti, nič ni sa-
moumevnega. Tudi proslave, kot je 
današnja, mnogi jemljejo kot nekaj 
nepotrebnega, češ, razmišljajmo 
rajši, kako bomo preživeli iz dne-
va v dan. A to je zgolj posledica 
dejstva, da smo imeli v preteklih 
letih premalo junakov Maistrove-
ga kova. Njegova skrivnost je v 
tem, da je bil človek dejanj in ne 
zgolj besed. Dejanja prepričajo, 
dejanja lahko sprožijo reakcijo in 
zgolj dejanja omogočajo razvoj. 
Papir že od nekdaj prenese vse. 
Če bi vse besede, ki so napisane 
v raznih strategijah in elaboratih, 
udejanjili, bi imeli danes največji 
BDP na svetu. A žal ga nimamo. 

Rudolf Maister je plul proti toku, 
tega se je dobro zavedal, a ljube-
zen do severovzhodne Slovenije 
in slovenskega jezika mu je dala 
moč za vse napore. Z odločnostjo 
je prepričal svoje soborce, da so 
bili pripravljeni umreti za svojo 
domovino. Bili so dobri vojaki, ker 
so se borili za pravično stvar. Ko-
liko ljudi je danes sposobnih kritič-
ne presoje o vprašanjih vsakdana. 
Premnogi se rajši zlijejo z množico 
in zagovarjajo tisto, kar jim vsiljuje 
javno mnenje, ki je kot mlado dre-
vo brez opore. Vsak veter ga lahko 
upogne. 

Spoštovani, eno si upam trditi. 
Če bi bil Rudolf Maister danes 
med nami, ne bi vabil v državo 
trojke, temveč bi storil vse, da do 
nje ne pride. Zanj suverenost ne 
bi bila zastarel pojem v sodobnem 
svetu globalizacije, ampak najsve-
tejše, kar narod premore. Iskreno 
vam čestitam ob današnjem pra-
zniku z upanjem na prihod pogu-
ma v državo!«

Predsednik Zveze društev 
general Maister mag. Milan Lo-
vrenčič je v svojem govoru opo-
zoril na pomanjkanje domoljubne 
zavesti, saj nimamo pravega od-

nosa do domovine, vse preveč pri-
čakujemo, kaj bomo od nje dobili 
in vse premalo, kaj bomo za njo 
storili. »Negujmo našo domovino, 
poklonimo se ji tudi s petjem dr-
žavne himne, izobešanjem zastav, s 
spoštovanjem predsednika države. 
Verjemite mi, lepše nam bo. Vrnila 
se bo domoljubna sporočilnost ge-
nerala Rudolfa Maistra, ki je 23. 
novembra 1918 dokončno zako-
ličil severno mejo na Štajerskem 
s prvo slovensko vojsko, ki jo je 
organiziral pet dni pred tem do-
godkom.«

S kreativno video razglednico 
Kamnik, Maistrov in moj dom, 
ki so jo ustvarili mladi iz Gim-
nazije in srednje šole Rudolfa 
Maistra Kamnik in Mladinske-
ga centra Kotlovnica, je obisko-
valce v dvorani in gledalce pred 
TV ekrani skozi Maistrovo mesto 
do prizorišča proslave popeljal 
11-letni Bor Plahutnik. Na oder 
je pospremil predsednika Repu-
blike Slovenije Boruta Pahorja, 
slavnostnega govornika, ki je med 
drugim poudaril: »Ko za posame-
znika ali za narod nastopijo težki 
časi je nemalokrat odločilnega 
pomena, ali prevlada pogum ali 
strah. Ali prevlada volja ali bre-
zvolja. Ali nas navdihuje vizija ali 
nas hromi zbeganost. Skratka, ali 
prevlada up ali brezup. Seveda, 
pogum, volja in vizija niso dovolj. 
Zato naj nas vse skupaj vzpodbu-
dim – ne sprašujmo se več, zakaj 
česa ni mogoče storiti, temveč se 
končno vprašajmo, kaj in kako je 
nekaj mogoče storiti. In potem to 
naredimo. To je tista prepotrebna 
zmagovalna miselnost, prepotreb-
na zmagovalna drža, ki premaga 
težke čase. Značilna je za junake 
in junaške narode. In Slovenci 
smo tak narod, čeprav se dostikrat 
radi izgovarjamo, da nismo. Sicer 
včasih res dolgo oklevamo, ampak 
potem odločno storimo tisto, kar 
je prav. Drugače kot narod v raz-
burkanih obdobjih zgodovine ne 
bi preživeli. Zato smo skozi precej 

surovo zgodovino stali in obstali. 
Zato tudi v današnjih težkih časih 
ne oklevajmo več, temveč odloč-
no ukrepajmo. Nenazadnje, danes 
slavimo prav to hrabrost, voljo in 
vizijo. Pred slabim stoletjem so 
odlikovale lik generala Rudolfa 
Maistra. Z vojaškim mečem je 
Maribor razglasil za slovenskega 
in na čelu svojih soborcev zavaro-
val severno mejo. Lahko bi obupal 
nad tedanjimi povojnimi razmera-
mi, ki z vidika določitve narodno-
stnega ozemlja za Slovence po 
večini niso bile ugodne. Vendar ni 
obupal. Boril se je. In je zmagal.« 
Da bi danes premagali težke čase 
in krizo, ni potrebna vojaška sila, 
je pa potrebna moč naše politične 
edinosti in odločnosti, potreben je 
Maistrov pogum, volja in vizija, 
je prepričan predsednik naše dr-
žave.

Na proslavi so bila podeljena 
spominska priznanja za zaslu-
ge pri ohranjanju spomina na 

Ob dnevu Rudolfa Maistra 

Spomin na Rudolfa Maistra počastili z državno 
proslavo in odprtjem spominske sobe

Spominsko sobo v Maistrovi rojstni hiši na Šutni 23 v Kamniku so s 
prerezom slavnostnega traku odprli predsednik Zveze društev general 
Maister mag. Milan Lovrenčič, župan Občine Kamnik Marjan Šarec 
in predsednik Društva general Maister Kamnik Ivan Sekavčnik.

»Pozabili smo, da se je treba za vsako stvar na tem svetu boriti, nič ni 
samoumevnega... Rudolf Maister je bil človek dejanj in ne zgolj besed. 
Dejanja prepričajo, dejanja lahko sprožijo reakcijo in zgolj dejanja 
omogočajo razvoj«, je med drugim v svojem nagovoru na osrednji dr-
žavni proslavi poudaril župan Marjan Šarec.

V kulturnem programu so nastopili tudi Mestna godba Kamnik, ple-
salke Plesnega kluba Šinšin in igralec Uroš Potočnik z recitacijami 
Maistrovih pesmi.

Kljub hladnemu in deževnemu vremenu se je pred Maistrovo rojstno hišo na Šutni zbralo lepo število občanov, okoličanov in gostov, med njimi 
župan Občine Kamnik Marjan Šarec, podžupanja mag. Julijana Bizjak Mlakar, nekdanji predsednik Republike Slovenije dr. Danilo Türk, 
predsednik Državnega sveta Republike Slovenije Mitja Bervar, veleposlanice in veleposlaniki, poslanke in poslanci, predsednik Zveze društev 
general Maister mag. Milan Lovrenčič, predsedniki in člani drugih domoljubnih in veteranskih organizacij, vnuka generala Rudolfa Maistra 
Borut in Stojan Maister ter njuna mama Sonja…

Kamnik je letos gostil osrednjo državno proslavo ob dnevu Rudolfa Maistra.

generala Rudolfa Maistra, ki 
so jih prejeli: Osnovna šola Vič 
Ljubljana za uspešno izvajanje 
različnih oblik domovinske vzgoje 
ter ohranjanje izročila ljubezni do 
doma in domovine, Vitko Roš za 
požrtvovalno delovanje in pomoč 
pri vseh aktivnostih ter promocijah 
za uveljavljanje poslanstva in spo-
ročilnosti generala Rudolfa Mai-
stra in Marja Kodra za uspešno 
mentorstvo in poslanstvo skupine 
Rudolfi, ki širijo vedenje o Ka-
mniku ter s svojimi predstavami 
ohranjajo spomin na velikega roja-
ka, generala Rudolfa Maistra. 

V kulturnem programu ki ga je 
povezovala voditeljica Maja Šu-
mej, so nastopili Mestna godba 
Kamnik, solist Primož Krt, Ple-
sni klub Šinšin, Bor Plahutnik 
in z recitacijami Maistrovih pesmi 
igralec Uroš Potočnik.

Besedilo in fotografije:  
VERA MEJAČ

V prostorih spominske sobe je postavljena stalna razstava o življenju in 
delu velikega človeka z naslovom »Rudolf Maister – domoljub, general, 
kulturnik, pesnik in bibliofil«, po kateri je obiskovalce popeljala avtorica 
razstave mag. Zora Torkar, direktorica Medobčinskega muzeja Kamnik.

Dan Rudolfa Maistra kot spomin na izjemnega človeka in brez-
mejnega domoljuba je od leta 2005 državni praznik. Namenjen je 
spominu na 23. november 1918, ko je Maister z odločno vojaško 
akcijo ohranil Maribor in štajersko Podravje slovenska in s tem 
pogumnim dejanjem začrtal nadaljnjo pot slovenskemu naro-
du. Ob letošnjem prazniku je bilo v Kamniku, rojstnem mestu 
Rudolfa Maistra, še posebej slavnostno, saj je po dolgih letih 
končno urejena spominska soba v Maistrovi rojstni hiši na Šutni, 
v športni dvorani pa je potekala osrednja državna proslava. 



Izhodišče je bila tradicionalna 
lončarska skleda, zato je ob od-
prtju razstave v sredo, 20. novem-
bra, etnologinja mag.Teja Hlačer 
pripravila pregled in predstavitev 
sklede na Slovenskem. Poslikova-
nje se je skozi čas spreminjalo in 
tudi lončarski centri po pokrajinah 
imajo svoje značilnosti. Danes le 
nekaj lončarskih tradicionalnih 
mojstrov še reproducira poslika-
vo, ki je nadaljevanje zgodbe iz 

Ana Plamenita zažarela na Malem gradu
Peti festival ognjenih ambientov in luči Ana Plamenita se je 

letos ustavil tudi v Kamniku. V nedeljo, 17. novembra, je pobočje 
Malega gradu zažarelo v soju luči. Ana Plamenita nadaljuje še 
eno tradicijo poletne, izkušenejše Ane Desetnice. Iz Ljubljane 
se seli tudi v druga slovenska mesta. Peta izvedba jesenskega 
festivala ognjenih ambientov in luči Ana Plamenita v organizaciji 
Gledališča Ane Monro se je začela s pestrim sobotnim progra-
mom v Ljubljani, nato pa so se ognjene dejavnosti odvijale v 
nedeljo še v Kamniku in v sredo v Mariboru. Ano Plamenito 
Kamniško je Gledališče Ane Monro organiziralo v sodelovanju s 
KD Priden možic, Mladinskim centrom Kotlovnica in Zavodom 
za turizem in šport Kamnik.

na Ano Plamenito. Glavni namen 
letošnjega festivala je bil gradnja 
boljših odnosov. 

Pobočje Malega 
gradu zasijalo v soju 
preko 700 svetilk

Na pobočje Malega gradu se je 
podalo na ogled in prijeten roman-
tični sprehod nepričakovano veli-
ko število obiskovalcev. Ana Pla-
menita Kamniška je na in okrog 
Malega gradu prižgala nad 700 
domiselno oblikovanih svetilk, 
obiskovalce pa je osvetljena pot 
vodila od razsvetljenega Samče-
vega predora do kapelice, kjer sta 
bila na voljo tudi čaj in kuhano 
vino ter glasbena spremljava na 
kitarah, medtem ko so na podro-
čju palacija pod kapelico kamniški 
taborniki zakurili kres. 

Ana Plamenita je tudi v Kamni-
ku dokazala, kako zelo je s svoji-
mi ognjenimi ambienti priljubljena 
ne le pri starejših, temveč tudi pri 
najmlajših. Ognjenega festivala se 
je udeležilo veliko družin z mali-
mi otroki, ki so zares tiho in mirno 
občudovali lepoto Malega gradu v 
soju sveč. Ob 19. uri je kamniško 
Ano Plamenito obogatila tudi pred-
premiera ognjene predstave Sodr-
ga v produkciji KD Priden Možic 
in Kolektiva Šlosart. Zgodba o 
ostarelem vrtnarju, ki s pomočjo 
ognjenih škratov oživi svoj davno 
pozabljeni sanjski vrt, v izvedbi 
Roka Capudra, Slavka Trivkovića, 
Luke Ložarja in Gorana Završnika, 
je navdušila.

Tako preprosto. Veliko števi-
lo raznoraznih svečk vsepovsod. 
Na tleh, na drevesih, na obzidju. 
Žarek svetlobe, ki je za kratek 
trenutek pobočje Malega gradu 
spremenil v čarobno deželo. Mno-
go obiskovalcev se je strinjalo, da 
bi lahko to odlično idejo s takim 
prizorom na Malem gradu pripra-
vili vsak temačni vikend v decem-
brskem pričakovanju praznikov.  
V mesto pa kmalu prihaja tudi 
zimski poulični festival Gledali-
šča Ane Monro Ana Mraz, ki bo 
od 26. do 28. decembra s progra-
mom in lučmi ponovno osvetlil 
pobočje Malega gradu.

BOJANA KLEMENC

očeta na sina, a se seveda v času 
tudi spreminja.

Na koloniji je nastala paleta 
skled, od klasično tradicionalnih 
do sodobne interpretacije dedišči-
ne in skled, ki so nastale v rokah 
keramikov z drugimi keramičnimi 
tehnikami. Sodelovali so lokalni 
lončarji, tako tradicionalni kot so-
dobni, in člani Društva keramikov 
in lončarjev Slovenije, od ljubitelj-
skih do mednarodno priznanih, pa 

tudi nekaj gostov, tako da je različ-
nost še večja.

V salonu gradu Zaprice nas pre-
seneti druščina skled in razstava, ki 
je izpostavila »skledo« in ne njenih 
avtorjev, pa čeprav so, smo, ravno 
avtorji s svojimi skledami njena 
vsebina.

In Saša Bučan, kustosinja muze-
ja, je medtem, ko sva postavljali 
razstavo, smeje rekla: »Tole pa res 
ni bilo lahko … ampak je dobro.«

Sklede, ki niso del razstave na 
gradu Zaprice, so na »Prodajni raz-
stavi tradicionalna skleda tako in 
drugače« v Budnarjevi domačiji.

TATJANA HLAČER

Ustvarjeno iz gline z ljubeznijo
Razstavljene sklede, ki so v salonu gradu Zaprice na ogled do kon-

ca leta, so nastale na istoimenski koloniji Skleda v okviru Dnevov 
keramike in lončarstva, ki so potekali zadnji teden v septembru na 
Perovem na Korenovi domačiji in ILA lončarstvu.
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Mesta srečanja in 
izmenjave

Na oblačno in pusto nedeljsko 
novembrsko popoldne je med 17. 
in 20. uro zažarelo pobočje Malega 
gradu. Želja organizatorjev festiva-
la je bila, da ognjeni ambienti po-
stanejo mesta srečanja in izmenja-
ve. »A ne le izmenjave pozdravov, 

pač pa izmenjave kratkih sporočil, 
prijaznih besed, občutkov in morda 
tudi zanimivih zgodb. Obiskovalce 
tokrat spodbujamo, da na sprehod 
z Ano Plamenito pridejo pozitivne-
ga duha. Upamo, da jim bo prav ta 
pozitivni duh pripravil nepozabna 
srečanja in jih obogatil v odnosu 
do sebe, do drugega, do družbe in 
do prostora,« so zapisali v vabilu 

V teh dneh si je v Galeriji Doma 
kulture Kamnik mogoče ogledati 
razstavo Dušana Šarotarja. Avtor 
je širši javnosti poznan kot pesnik, 
pisatelj, pa tudi scenarist in publi-
cist. Tokrat pa se obiskovalcem 
galerije predstavlja kot odličen 
fotograf. 

Razstava zajema serijo fotogra-
fij enkratnih in spreminjajočih se 
struktur, ki jih formirajo oblaki, in 
skozi katere se avtorju razkrivajo 
Duše. Zdi se, da ta metafizična 
esenca človeka v svetu, kjer nekaj 
veljajo zgolj materialne dobrine, 
nikogar več ne zanima. Šarotarjeve 
fotografije pa opominjajo, da duše 
vendarle niso tako izmuzljive - če 

Dušan Šarotar razstavlja v Galeriji 
Doma kulture Kamnik

le premoremo dovolj senzibilnosti, 
se nam razodenejo v tako minlji-
vih, pa vendarle vsakdanjih narav-
nih pojavih, kot so oblaki. Ujete na 
fotografijo in zbrane v galerijskem 

prostoru pa gledalca vabijo k raz-
misleku in kontemplaciji. 

Razstava je v Galeriji Doma kul-
ture Kamnik na ogled do 9. decem-
bra 2013.



Veronikine jazzovske zgodbe se 
še naprej uspešno oplajajo s sve-
tovljanstvom. V soboto, 30. no-
vembra, je koncertni oder kamni-
škega hrama žive kulture zasedla 
avstrijska skupina MOJITOS. 

Na začetku tisočletja se jim je 
priljubilo slikovito hrvaško me-
stece Grožnjan, ki slovi tudi po 
živahnem jazzovskem vzdušju, 
katerega duša in srce je bil pokoj-
ni Boško Petrović. 

Mojitos so na koncertu zaigrali 
predvsem avtorske skladbe s svo-
je samostojne plošče Mojitology. 
S spretnim in duhovitim igra-
njem  so z lahkoto prestopali bolj 

43. NOVOLETNI KONCERT 
Simfoničnega orkestra Domžale-Kamnik

Solista:  Urška Arlič Gololičič, sopran 
Ivan Andres Arnšek, bariton

Dirigent: Slaven Kulenovič

23. 12. 2013 ob 20. uri – Dom kulture Kamnik
27. 12. 2013 ob 20. uri – Hala Komunalnega centra Domžale 

Predprodaja vstopnic :  Dom kulture Kamnik 
TIC Kamnik 
Kulturni dom Franca Bernika Domžale

JAZZ COCKTAIL LATINA, BLUESA  
IN FUNKA, POIMENOVAN MOJITOS

Dogajanje je postavljeno v an-
gleško mestece Selford, pred do-
brimi sto leti. Hobsonovi so pre-
možna družina, ki se preživljajo 
s čevljarsko delavnico in trgovi-
no. Družino Hobson sestavljajo 
tri hčere (Sonja Bernot, Sabina 
Gruden in Lara Bernot) in nji-
hov oče (Mark Dojčinovič), vmes 
pa se vpletajo vajenci  in snubci 
(Jure Ftičar, Leon Bernot,  Nace 
Koncilja in Anže Kumar), zadevo 
pa dodobra zapletejo še Gospa 

baronica (Marija Golob, Denise 
Zajc), očetov prijatelj Jim Heeler 
(Rok Jeglič, Žiga Berlec) in snub-
čeva bivša izvoljenka Ada Figgins 
(Maja Korošec). 

Oče je ugleden meščan, s po-
udarjeno avtoriteto pa odloča o 
usodi svojih otrok in jim zapove-
duje njihovo obnašanje. Po robu 
se mu postavi samo starejša hči 
Maggie. S pretkanostjo in od-
ločnostjo ujame v zakon čevljar-
skega vajenca, pretenta očeta in 
sestrama priskrbi doto. Kot je za 
komedijo značilno, se na koncu 
vse uredi tako, kot je prav.

Domača komedija je prva iz-
med petih komedij, ki se bodo 
do pomladi 2014 odigrale v 
mekinjskem Športno-kulturnem 
domu. Naslednja komedija v 
sklopu mekinjskega abonmaja 
bo na sporedu v soboto, 7. de-
cembra, ob 19. uri, ko se bodo 
na mekinjskem odru predsta-
vili večkrat nagrajeni igralci iz 
Loške doline s komedijo »Ne 
zdaj, srček ...«. Karte za abon- 
ma in posamezne predstave na 
številki 031/222-372 (Sonja).

Zahvala za izvedbo veseloigre 
gre igralkam in igralcem ter vod-
ji dramske skupine Sonji Bernot, 
režiserki Andreji Humar Gruden, 
Marji Sušnik, ki je sešila kostu-
me, Petru Kernu, ki je poskrbel 
za sceno, ter ostali ekipi ŠKD 
Mekinje (Matej Schaffer, Maja 
Gruden, Tomo Smolnikar, Brane 

Golob, Matej Slapar), 
ki je poskrbela, da je 
bila premiera nove 
domače komedije v 
ponos kraju in v uži-
tek gledalcem. 

Če sklepamo po 
nastopih dramske 
skupine ŠKD Mekinje 
v preteklosti, ko so z 
veseloigrami (Zakon-
ci stavkajo, Gugalnik 
in Damski krojač) več 
kot 70-krat nasmejali 
dvorane po Sloveniji 
in v tujini, se že lahko 
veselimo tudi uspeha 
nove komedije.

MATEJ SLAPAR
Foto: Bojan Mijatović

Hobson v Mekinjah
V soboto in nedeljo, 16. in 17. novembra, je bilo v Mekinjah po-

novno pestro. Dramska skupina ŠKD Mekinje je tudi letos pripravila 
novo veseloigro z naslovom Hobson v škripcih angleškega avtorja 
Harolda Brighousa. Komedija v štirih dejanjih, ki je v dveh dneh v 
Mekinje privabila preko 350 gledalcev, je bila premierno odigrana 
v soboto, v nedeljo sta sledili ponovitvi. Premiera, odigrana tudi v 
počastitev krajevnega praznika, pomeni tudi uvod v abonma Ko-
medije Mekinje 13/14, ki ga letos prvič pripravljajo v dvorani ŠKD 
Mekinje.

Lara Bernot (Vickey Hobson), Sabina Gruden 
(Alice Hobson).

Stojijo od leve proti desni: Maja Korošec (Ada Figgins), Sabina Gruden (Alice Hobson), Nace Koncilja 
(Dokor, Albert Prosser), Mark Dojčinovič (Henry Horatio Hobson), Sonja Bernot (Maggie Hobson), Jure 
Ftičar  (William Mossop), Maja Gruden (asistentka), Matej Schaffer (luč), Andreja Humar gruden (reži-
serka), Lara Bernot (Vickey Hobson), Anže Kumar (Fred Beenstock),  Marija Golob (gospa baronica), Rok 
Jeglič (Jim Heeler), manjka Leon Bernot (Tonny).

ali manj umetno ustvarjene meje 
v glasbi. Na koncertni repertoar 
so za dobro mero dodali še tri 
skladbe Milesa Davisa – zgodnji 
So What in AllBlues ter udarno 
Jean-Pierre.  

Hvalevredna  je odločitev or-
ganizatorjev, da se osrednjim 
koncertnim zvezdam ustvarjalno 
pridružijo domači mojstri. Tako 
smo tokrat beograjsko-kamniško 
flavtistko Svetlano Novaković 
končno tudi na naših odrih sliša-
li v čisto novi glasbeni vlogi. V 
njej se je seveda odlično izkazala 
– nepoučenemu poslušalcu se ni 
niti sanjalo, da ni stalna članica 

avstrijske za-
sedbe.  

Svetlana je 
bila tudi glavna 
solistka rdeče 
niti kamniških 
jazzovskih kon-
certov  -  to je 
postala prepo-
znavna tema 
s k l a d a t e l j a 
R o k a  S p r u -
ka – uspešnica 
Swordfish.  

Spodobi se, 
da  omenimo 
tudi izjemne in-

strumentaliste, ki sestavljajo sku-
pino Mojitos: to so kitarista Alex 
Schröpel in Titow Griem, basist 
Florian Wirth, bobnar Roland Na-
uta, vibrafonist in tolkalec Peter 
Wirth, trobentač Robert Lackner 
in saksofonist Bernhard Schra-
usser ter kot gostja že omenjena 
flavtistka Svetlana Novaković, ki 
bi morda lahko zelo uspešno na-
domestila tudi obolelo pevko.  

Mojitosi, skupaj s flavtistko, 
so se povezali s publiko že po 
uvodnih taktih koncerta. Ob po-
novno izjemno pripravljeni sce-
ni so z močno, energije polno 
funk&fusion atmosfero ali s sub-
tilnimi latino melodijami prepri-
čali poslušalce, ki so bili ob koncu 
deležni trikratnega bisa.

Po koncertu, na prijetnem dru-
ženju v Kino klubu, so bili avstrij-
ski glasbeniki deležni mnogih po-
hval. Sami so bili navdušeni nad 
organizacijo koncerta, Kamnikom 
in čakajo na naslednje Veronikino 
povabilo. 

Tokrat smo v dvorani videli 
ogromno audio opreme in nov 
pristop k ozvočenju dvorane in se 
pogovarjali s tonskim mojstrom 
Metodom Komatarjem. »V pri-
meru tovrstnega koncerta kvalite-
tne glasbene skupine nič posebne-

ga. Boljši kot so glasbeniki, manj 
dela ima tehnik. Med koncertom 
načeloma skrbim za to, da se vsa-
kega glasbenika sliši dovolj in ne 
preveč. Med koncertom Mojitosov 
sem večino časa sedel in užival v 
glasbi saj so glasbeniki sami med 
seboj odlično sodelovali,« je nje-
gov pogled izza mešalne mize. 

Vtise  po koncertu Mojitosov je 
strnil takole: »Zanimiva glasba. 

Zdi se mi, da imajo dokaj sodo-
ben pristop do zvrsti, ki jo igrajo 
(v mislih imam predvsem dodela-
ne zvoke kitar). Band ima sam po 
sebi dober zvok na odru, dinamič-
no so usklajeni, zvoki posameznih 
instrumentov so v osnovi taki, kot 
jih poslušalec želi slišati. V samo 
glasbo se kot tehnik ne vpletam, 
nisem pristojen za to.«

Na koncu klepeta pa nam je 
zaupal še nasvet za nas, ama-
terske častilce dobrega zvoka. 
»Dober zvok koncerta je v prvi 
vrsti pogojen z dobrimi glasbe-
niki. Povprečna skupina ne bo 
na nobenem ozvočenju zvenela 
vrhunsko.«

Na koncu še beseda organi-
zatorja: še ena lepa Veronikina 
zgodba. Veseli smo, da pridobi-
vamo občinstvo, tokrat se nam je 
pridružil tudi naš župan Marjan 
Šarec s svojo ekipo; pomembno 
je, da smo nagovorili tudi občin-
stvo izven Kamnika. Veronikine 
zgodbe bodo pomagale oživiti Ka-
mnik in njegovo mestno jedro.

Nestrpno pričakujemo nastop 
Big Banda RTV Slovenije z diri-
gentom Emilom Sprukom in pev-
ko Nušo Derendo v nedeljo, 22. 
decembra.

Tekst: M. K, Z. B.
Fotografije: Klemen Udovč

Za nekaj vtisov smo povprašali tudi 
flavtistko Svetlano Novaković. 
Znana ste kot glasbena pedagoginja, tokrat smo vas slišali v bri-
ljantni jazz preobleki.

Poučevanje in delo z otroki na glasbeni šoli me resnično veseli, ven-
dar se kot aktivna glasbenica počutim šele, ko sem na odru. Sicer sem 
glasbenica s klasično izobrazbo, toda v igranju jazza zelo uživam, ker v 
njem vidim izziv, prostor za improvizacijo in domišljijo.
Občutki na odru.

Na odru je bilo zelo sproščeno vzdušje, saj so me Mojitosi sprejeli 
kot svojo članico. Skupina, ki deluje že vrsto let in  med seboj je zelo 
povezana, diha kot eno, je svojo energijo prenesla tudi name. Prvič smo 
igrali skupaj šele na koncertu, zato je morala biti komunikacija med nami 
na odru res intenzivna.
Kamnik, Veronikine zgodbe.

V Kamniku pogrešam več dogajanja, prav zato sem vesela, ker vsak 
mesec lahko prisluhnemo eni od Veronikinih zgodb. Poleg užitka ob po-
slušanju glasbe je ta jazzovski cikel tudi priložnost za povezovanje glas-
benikov ter predstavitev novih del in njihovih avtorjev.
...  prihodnost, pogled naprej.

Želim si,  da Veronikine zgodbe postanejo koncertni cikel s tradicijo 
in številnim občinstvom. Menim, da bi se z organiziranjem jazz delavnic, 
predavanj, jam sessionov, razširila in oblikovala publika in  tako zgodbe 
»pripovedovale« še dolgo let.

Bobnar Roland Nauta.

V soboto, 30. novembra, je koncertni oder kamniškega hrama žive kulture zasedla avstrijska skupina MO-
JITOS  z gostjo Svetlano Novaković.



Na Martinovo soboto, 9. novem-
bra, je na Vranskem potekal 7. kon-
gres NSi. Stranka se je preimenovala 
iz Nove Slovenije-krščanske ljudske 
stranke v Novo Slovenijo-krščanske 
demokrate. Kongresa se je udeleži-
lo več kot 400 predstavnikov, gostov 
in obiskovalcev iz vse Slovenije, tudi 
17 iz Nove Slovenije Kamnik. Geslo 
kongresa je bilo Krščanski demokra-
ti. Odgovor za prihodnost.

Janez Leskovec leta 1997 vstopi 
v stranko SKD. Leta 2000 je med 
ustanovnimi člani OO NSi Kamnik, 
2001 postane njegov predsednik, 
kar ostane 7 let. Med 1998 in 2006 
je dva mandata član Občinskega 
sveta Občine Kamnik, izkaže se s 
poznavanjem zadev in zna poiskati 
rešitve v korist občanov. Prispeva k 
ugledu in utrditvi krščanske demo-
kracije na Kamniškem, uspešno išče 
ustrezne kandidate in organizira 
volitve, leta 2006 pa na odgovor-
nejše položaje pritegne obetavne 
mlajše člane. Z njegovo pomočjo se 
OO NSi Kamnik prebije med uspeš- 
nejše odbore stranke.

Milan Windschnurer je ustanov-
ni član stranke SKD in nato NSi Ka-
mnik. Najprej zagnano deluje kot 
tajnik OO SKD, zatem pa še OO NSi 
(do leta 2002). Na prvih demokratič-
nih volitvah je izvoljen v Skupščino 
Občine Kamnik (kasneje v Občinski 
svet) in se izkaže kot predsednik 
Sklada stavbnih zemljišč. Ob raz-
padu SLS + SKD Slovenske ljudske 
stranke se opredeli za Novo Slove-
nijo in z naglim ukrepanjem omo-
goči prehod več kot 200 članov k 
nastajajoči NSi. Omogočil je nasta-

Nedavno sem v Dnevniku brala o 
vseevropski raziskavi iz leta 2004, 
po kateri naj bi bila Slovenija naj-
manj solidarna med evropskimi 
državami. V Sloveniji je po tej 
raziskavi največ prebivalcev (57%) 
menilo, da bi šlo družbi bolje, če bi 
vsak poskrbel le zase. Na Švedskem 
je bilo takšnih prebivalcev le 1,4%, 
v Nemčiji 6,5%, na Danskem 8,5%, 
na Finskem 8,9%, v Veliki Britaniji 
11, 1% itd. 

Ker smo Slovenci pred tranzicijo 
veljali za solidarne, kaže raziskava, 
da se je po osamosvojitvi večina 
Slovencev spremenila v sebičneže, 
ki skrbijo le zase. To pojasnjuje, 
zakaj mehanizme solidarnosti za-
menjuje miloščina, zakaj je zasebni 
interes povozil javnega in zakaj se je 
razrasla korupcija, katere posledica 
je običajno neenakost in revščina. 
Pozabilo se je na domoljubje in na 
narodno identiteto. Premalo je bilo 
solidarnih, da bi se uprli suženjske-
mu delu, izkoriščanju in nepravični 
privatizaciji premoženja, ki smo ga 
skupaj ustvarili mi in naši predniki. 
Zato je dostojnega preživetja oropan 
velik delež prebivalstva, tudi upoko-
jenih. 

Poslovno politične naveze od osa-

V Kamniku je 20. novembra 
potekala ustanovitvena konferenca 
občinskega odbora Združenja za 
vrednote slovenske osamosvojitve 
(VSO). Na njej so člani izvolili 
predsedstvo, ki ga sestavljajo: Nada 
Pustotnik, Marjan Petek, Bogdan 
Pogačar in Jože Brlec. Predsednik 
občinskega odbora Robert Kokotec 
je v svojem nagovoru povedal, da je 
verjetno večina Slovencev zadovolj-
na s tem, da imamo svojo državo. 
Nismo pa zadovoljni s posameznimi 
stvarmi, ki se v naši državi dogajajo. 
Sodstvo šepa. Simboli agresorske 
vojske postajajo spet del vsakda-
njika. Laži, ki jih seje državna tele-
vizija, postajajo resnica. Združenje 
VSO bo po svojih najboljših močeh 
skrbelo za to, da bi država prišla v 
tirnice, ki so značilne za najbolj raz-
vite države sveta.

V združenju podarjamo pomen 
osamosvojitve za slovenski narod. 
Ne smemo dovoliti, da bi se poza-
bile zasluge posameznikov, ki so 
se za našo svobodno državo anga-
žirali na najrazličnejših področjih, 
od kulturnega do gospodarskega 
in seveda tudi vojaškega. Nekateri 

2014 – leto usodnih 
odločitev

Prihodnje leto, torej leto 2014, bo za Slovenijo odločilno in bo zazna-
movalo več prihodnjih generacij. Jutrišnje ključne odločitve so povezane 
predvsem z denarjem, in sicer kje dobiti denar za sanacijo bančnega siste-
ma, kje denar za poplačilo starih dolgov in kje denar za tekočo potrošnjo. 
Slovenija si bo morala prihodnje leto izposoditi najmanj 10 milijard evrov, 
to je 10.000 milijonov evrov. Obresti za ta denar bodo odvisne predvsem 
od tega, kje si bomo denar izposodili. Če si bomo denar izposodili pri 
evropskih reševalnih skladih, potem bomo za obresti plačali manj kot 100 
milijonov evrov. Če si bomo denar izposodili pri neznanih finančnih vla-
gateljih, lahko za obresti plačamo več kot 500 milijonov evrov. Številke so 
zgovorne. S preudarnimi odločitvami lahko vlada v prihodnjem letu privar-
čuje toliko, kot planira, da se bo v dveh letih nateklo v državni proračun 
z naslova davka na nepremičnine. 

V tokratnem komentarju se 
bom nekoliko poigral s številka-
mi naših javnih financ. Vlada na-
črtuje, da bo v prihodnjem letu 
zbrala nekaj več kot 8 milijard 
evrov, porabiti namerava več kot 
9 milijard evrov. Proračunski pri-
manjkljaj bo v letu 2014 znašal 
eno milijardo evrov. Če k tej mi-
lijardi evrov primanjkljaja dodate 
še slabe 4 milijarde evrov starih 
dolgov, ki si jih je pred nekaj leti 
izposodil finančni minister Križa-
nič in jih bomo morali prihodnje 
leto vrniti, potem je jasno, da bo 
državi prihodnje leto manjkalo 
vsaj 5 milijard evrov. K temu mo-
rate prišteti še denar za sanacijo 

bančnega sistema. Sredi decembra bodo znani bančni stres testi. Pozna-
valci trdijo, da bomo za sanacijo bančnega sistema potrebovali najmanj 
5 milijard evrov. Če torej potegnete črto, hitro ugotovite, da bo Slovenija 
leta 2014 potrebovala najmanj 10 milijard evrov. Ta denar si bo potrebno 
izposoditi. Na voljo imamo dve možnosti. Prva je, da denar pridobimo 
na finančnih trgih. Druga možnost pa je, da denar dobimo iz evropskih 
reševalnih skladov, eden takih je ESM, ki bo operativen prihodnje leto. Za 
prvo možnost se ogreva sedanja vlada. Predsednica vlade ves čas govori, 
da bomo vse težave rešili sami. To lahko storimo, ker še vedno obstaja-
jo številni investitorji, ki so pripravljeni po zelo visokih obrestih posoja-
ti denar državi znotraj evro območja. Prva možnost je zelo draga, zato 
bodo posledice visokih obresti čutili še prihodnje generacije. Že danes za 
obresti namenimo več kot 10% letnega proračuna. To pomeni 10% manj 
za investicije, 10% manj za zdravstvo, šolstvo in druge javne programe. 
Visoke obresti prihodnjega zadolževanja pomenijo slabo popotnico za 
prihodnje generacije. Na drugi strani opozicija zagovarja zadolževanje v 
okviru evropskih reševalnih skladov, kjer so obresti mnogo nižje. Seveda je 
za ta, cenejši, denar potrebno izpolniti določene pogoje, glavni pogoj je 
zagotovo zmanjšanje proračunskih odhodkov. Za zmanjšanje proračunskih 
odhodkov je potrebno izpeljati nepriljubljene reforme. Politika se reform 
vedno boji, ker so kratkoročno boleče, nepriljubljene in zato učinkujejo 
negativno javnomnenjski raiting vsakokratne vlade. Kakorkoli stvari obra-
čamo, neprijetnim reformam se v prihodnosti ne bomo mogli izogniti. Našo 
porabo bomo morali prilagoditi našim zmožnostim, večno ne bomo mogli 
prelagati neprijetne odločitve na prihodnje generacije.

V prihodnjih mesecih bo razprava o zadolževanju še zelo vroča. Gre 
za dva različna koncepta. Odgovorna vlada bi se morala odločiti za tisti 
koncept, ki je cenejši in boljši za prihodnje generacije. Zaenkrat se zdi, da 
se vlada oddaljuje od tega cilja. Nedavno se je namreč za tri leta zadolžila 
za 1,5 milijarde evrov pri neznanem investitorju z letno kuponsko obrestno 
mero 4,8 odstotka, kar pomeni, da bomo za posojeni denar v treh letih 
plačali več kot 200 milijonov evrov. To je toliko, kot naj bi država pobrala 
v enem letu davka na nepremičnine. S tako dragim zadolževanjem ne 
moremo preživeti, zato upam, da se bo vlada poslužila možnosti, ki jih 
ponuja EU. MATEJ TONIN, poslanec    

Iz poslanskih klopi Bela knjiga Slovenske osamosvojitve
naši prijatelji so za domovino dali 
tudi svoje življenje. Med njimi tudi 
naš sokrajan Edo Peperko.

V nadaljevanju večera je Janez 
Janša predstavil Belo knjigo Slo-
venske osamosvojitve. Kot je po-

udaril gre za zbornik dokumentov, 
ki so zgodovinska dejstva. Opisal 
je dogajanja, ko so v občinah pre-
dajali orožje Jugoslovanski vojski. 
Še posebej se je dotaknil dogajanj 
v Kamniku. Zanimivo je, da so bili 

največji nasprotniki Slovenske osa-
mosvojitve po vojni nagrajeni z do-
bro plačanimi državnimi službami 
ali podobnimi privilegiji.

Vsi, ki vam veliko pomenijo 
vrednote in ideali slovenske osa-
mosvojitve, vabljeni, da se nam 
pridružite.

VSO Kamnik

Udeleženci prireditve (z leve proti desni): Damjan Hribar (predsednik SDS Kamnik), dr. Andreja Valič Zver 
(moderatorka prireditve), Janez Janša, Robert Kokotec (predsednik VSO Kamnik) in dr. Božo Predalič 
(glavni tajnik VSO).

nek Nove Slovenije na Kamniškem 
in ji postavil trdne organizacijske 
temelje.

Slavica Navinšek Trbižan, prej 
dolgoletna članica SKD, avgusta 
2000 postane ena od soustanovi-
teljic NSi in prva predsednica Sveta 
stranke, ki ga vodi do 24. 11. 2001. 
V tem času je tudi pod njenim vod-
stvom izpeljan prvi kongres stranke, 
NSi pa se vključi v Evropsko ljudsko 
stranko. Slavica Navinšek je spod-
bujala k ustanavljanju občinskih 
odborov NSi in aktivnemu delu na 
lokalni ravni, čim večji informirano-
sti med organi stranke in članstvom 
ter neposrednemu stiku vodstva s 
članstvom. Kot izkušena profeso-

rica in ravnateljica med 19. 10. in  
1. 12. 2000 prevzame mesto dr-
žavne sekretarke na Ministrstvu za 
šolstvo, znanost in šport Republike 
Slovenije. Je tudi soustanoviteljica 
ter več mandatov podpredsednica 
Ženske zveze NSi.

Osrednje sporočilo kongresne 
izjave z naslovom Krščanski demo-
krati. Odgovor za prihodnost je, 
da se NSi zavzema za nižje davke, 
manjšo javno upravo, umik politike 
iz gospodarstva ter za ustvarjalne, 
poštene in marljive ljudi. Tako je 
vodja poslanske skupine NSi mag. 
Matej Tonin v svojem nagovoru 
poudaril, da krščanski demokrati 
zagovarjamo socialno tržno go-
spodarstvo, ki ni zgolj socialno in 
ne zgolj tržno, saj je država dolžna 
poskrbeti za enake izhodiščne mo-

Tudi Kamničani sodelovali pri vrnitvi 
krščanskih demokratov

Trije člani NSi Kamnik so bili dele-
žni posebne časti, za kar jim česti-
tamo: Janez Leskovec (v sredini) je 
prejel modro priznanje NSi, Milan 
Windschnurer (na levi) je prejel 
bronasti znak NSi, Slavica Navin-
šek Trbižan pa srebrni znak NSi.

V delegaciji NSi Kamnik so bili tudi (od leve proti desni): Ivan Sekavčnik (predstavnik OO), Ivanka Uča-
kar, predsednica Regijskega odbora NSi Ljubljana-Vzhod, mag. Matej Tonin (kamniški poslanec), Nina 
Mavrin (predstavnica OO), dr. Damjan Hančič (predstavnik OO), Boštjan Loboda (obiskovalec) in Matej 
Slapar (predstavnik OO).

Vsem bo bolje, če bomo skrbeli tudi za druge
mosvojitve Slovenije dalje divje pri-
vatizirajo prej družbeno premoženje. 
Danes skrbijo, da sporni denarni to-
kovi javnega premoženja in prenosi 
premoženja ostajajo tajni, krivci pa 
nekaznovani. Pri tem jim pomagajo 
mediji v lasti kapitala, ki prepriču-
jejo ljudi o dobrobitih prostega trga, 
konkurenčnosti, neenakosti in pri-
vatizacije tudi na področjih, kjer bi 
moral vladati javni interes. 

Odstop vodstva Komisije za pre-
prečevanje korupcije RS (KPK) bi 
moral skrbeti vse poštene ljudi. Ka-
kšno leto je od tedaj, ko sem s ci-
vilno družbo opozorila na sistemsko 
korupcijo, ki jo je omogočala novela 
zakona o stvarnem premoženju drža-
ve in lokalnih skupnosti. Novela je 
predvidevala netransparenten prenos 
državnega premoženja na občine, od 
tam pa netransparentno prodajo, tudi 
pod tržno vrednostjo. Edina institu-
cija, ki se je odzvala na naš poziv, 
je bila KPK. Vrhovnega državnega 
tožilca Zvonka Fišerja in Igorja Šol-
tesa, tedaj še predsednika Računske-
ga sodišča RS, korupcijski zakon ni 
motil. Le KPK je predlog zakona 
proučila, ugotovila resničnost na-
ših opozoril in poslance Državnega 
zbora RS opozorila, naj zakona kot 

n e t r a n s p a -
rentnega in 
škodljivega 
ne sprejmejo. 
Tisti, ki smo 
gledali sejo 
parlamenta, 
na katerem 
se je zakon 
s p r e j e m a l , 
smo bili zgro-
ženi. Večina 
poslancev se 
je požvižgala 
na več stra-
ni opozoril 
KPK prot i 
sprejemu zakona. Tako levi kot de-
sni poslanci so interesno združeni v 
korupciji z nasmehom na obrazih 
izglasovali zakon, ki je danes del 
sistemske korupcije. 

Vse več ljudi meni, da moramo 
stopiti skupaj in si izboriti prija-
znejšo prihodnost. Vse več si nas 
prizadeva za ponovno vzpostavitev 
sistemov solidarnosti, za dostojno 
plačilo dela, za kaznovanje krivcev 
sedanjega stanja in za ponovno vzpo-
stavitev etičnih vrednot v družbi. Širi 
se zavedanje, da so krizo povzročili 
najbolj bogati in jo izkoristili za ve-

čanje svojega bogastva. Vse pogo-
steje se sliši, da je za rešitev krize 
potrebna bolj pravična porazdelitev 
družbenega produkta, da bi se tako 
lahko spet povečalo povpraševanje 
in zagnalo gospodarstvo. 

Vesela sem, ker tudi v vodstvu 
naše občine uspevamo s sofinanci-
ranjem različnih društev, pomoči na 
domu in drugih dejavnosti uspešno 
spodbujati medgeneracijsko solidar-
nost, povezovanje mladih in starejših 
ter prispevati, da mnogi bolj kakovo-
stno preživljajo vsakdan. 

Številne skupine in društva skrbi-
jo za varnost občanov in za njihovo 
bogato kulturno, športno in socialno 
življenje. Ponosni smo zaradi kako-
vostnih in pestrih dejavnosti kamni-
ških šol, ansamblov, zborov, plesnih 
in igralskih skupin. Marsikateri ob-
čan ne ve, kako dobro organizirano 
in aktivno civilno zaščito imamo v 
občini, ki je vedno prisotna, ko jo 
občani potrebujemo. 

Ponosni smo zaradi aktivnosti, 
dosežkov, nagrad in priznanj našim 
športnikom, učencem, Matični knjiž- 
nici Kamnik, Medobčinskemu mu-
zeju Kamnik in številnim drugim 
skupinam, institucijam in posame-
znikom v občini. Tudi Zavod Oreli 
dosega izjemne rezultate pri povezo-
vanju mladih in starejših občanov ter 
oblikovanju skupin prostovoljcev in 
skupin za samopomoč. Marsikomu 
ni znano, da v občini deluje kar šest 
skupin za samopomoč Medgenera-
cijskega društva Jesenski cvet, ki 
lepšajo jesen življenja mnogim ob-
čanom. To so skupina PAGLOVEC 
z voditeljico Rezko Zore, DOBRO-
VOLJČKI z voditeljico Natašo Bri-
šnik, METULJI z voditeljem Jože-
tom Gajškom, BODEČA NEŽA  z 
voditeljicama Antonijo Hrastovec 
in Vero Baloh, skupina MARJAN-
CE z voditeljicama Irmo Marijo 
Končnik in Branko Lap ter skupina 
ZA-UPANJE z voditeljicama Tatja-
no Prašnikar in Kartini Djalil.  

Upam, da nam bo na naslednjih 
sejah občinskega sveta uspelo dogo-
voriti občinski proračun za leto 2014 
z vsebino, s katero bomo še naprej 
omogočili ustrezno zadovoljevanje  
potreb občanov. 

mag. Julijana Bizjak Mlakar, 
podžupanja in predsednica DeSUS 
OO Kamnik

Voditeljici skupine za samopomoč ZA-UPANJE s ka-
mniško podžupanjo.

žnosti za vse, nato pa je vsak posa-
meznik sam odgovoren, da razvija 
svoje talente, država pa pomaga 
tistim, ki se znajdejo v težavah in si 
ne morejo pomagati sami. 

Tonin trdi, da krščanski demo-
krati predstavljajo odgovor na 
težke izzive slovenske prihodnosti 
zato, ker vemo, da lahko trošimo le 
toliko, kot ustvarimo; ker vemo, da 
višji davki ne rešujejo Slovenije; ker 
vemo, da si lahko privoščimo takšno 
javno upravo, kot jo lahko plačamo; 
ker vemo, da se mora država uma-
kniti iz gospodarstva; ker vemo, da 
mora država za vse ustvariti enake 
priložnosti; ker vemo, da moramo 
poskrbeti tudi za najšibkejše.

PRIMOŽ ZUPAN,  
tajnik OO NSi Kamnik



V slogi je moč!
Nihče nam ne more tako škodovati, kot si lahko škodujemo sami in 

nihče nam ne more tako pomagati, kot si lahko pomagamo sami. To 
velja na vseh področjih, od posameznika, družine, skupin, preko podjetij 
in organizacij, pa vse do občin in države.

V prihajajočih tednih in mesecih bo zgoraj zapisano še kako veljalo za 
državo in tudi občino Kamnik, ki sprejema proračun za leto 2014. Pred 
državo so po pozitivnih ocenah mednarodnih institucij odločilni tedni in 
meseci, zato je pomembno, da se vsi zavedamo, da brez iskrene podpore 
vseh strank in socialnih partnerjev pri ključnih sklopih ukrepov ne bo šlo. 
Izvajala se bo temeljita sanacija bančnega sistema, ki upošteva prenos 
slabih terjatev na t. i. slabo banko in dokapitalizacija bank. Sprejemali 
se bodo ukrepi za zagon gospodarstva s poudarkom na razdolževanju in 
reševanju zdravih jeder podjetij v težavah, tudi z zamenjavo lastnikov, 
spodbudah za izvoznike ter ukrepi za načrtno vzpostavljanje stimulativ-
nega poslovnega okolja za zagon in rast visokotehnoloških podjetij.

Se bo politiki na državni ravni uspelo vsaj pri tem poenotiti? Srčno 
upam, da ja, saj bo drugače zelo težko sanirati desetletne napake, ki jih 
je delala politika v navezi z gospodarstvom in vodilnimi uradniki.

A dogovor je potreben tudi v občini Kamnik. Gre za vsaj tri pomembne 
projekte, ki jih je potrebno izpeljati.

Končuje se prva faza investicije v dve mestni šoli. OŠ Toma Brejca bo 
svoja vrata odprla februarja. Začeti se mora z gradnjo OŠ Frana Albreh-
ta in z izdelavo zunanjih športno-rekreativnih površin za potrebe obeh 
šol in blokovskih naselij v bližini. Prav tako nas čaka izvedba vodovo-
dnega in kanalizacijskega sistema z izdatnimi evropskimi in državnimi 
nepovratnimi sredstvi. Vsi si prizadevamo, da bi Občini uspelo pridobiti 
sredstva še v tej iztekajoči se finančni perspektivi, v nasprotnem bo nova 
priložnost v naslednji. Zadnji projekt je investicija v dvosedežnico na 
Veliki planini. To so trije projekti, ki bodo zaradi visokih stroškov izvedbe 
močno zaznamovali proračun za leto 2014 in prihodnje proračune. Ker 
ne gre za nove projekte verjamem, da je bila že narejena zelo natančna 
finančna in časovna projekcija, ki ne ogroža stabilnega delovanja občine 
v naslednjem desetletju.

Na žalost je dejstvo, da župan nima večine v občinskem svetu, in da 
zaradi tega obstaja nevarnost, da se katera od teh investicij ustavi. Zato 
predlagam županu, političnim strankam in listam v občinskem svetu, 
da sedejo za skupno mizo z istim namenom in v korist občine dosežejo 
dogovor o teh treh pomembnih projektih.

Zgoraj zapisane cilje bo bistveno lažje doseči z dialogom vseh pod 
enakimi pogoji ob zavedanju, da nam nihče ne more tako pomagati, kot 
si lahko pomagamo sami, saj gre v tem primeru za »našo« občino, posle-
dično torej za vse nas. Potrebna je le volja in pogled vnaprej.

BRANE GOLUBOVIĆ, poslanec

Naj bo tudi božična Anina zvez-
dica v Kamniku uspešna in 
svetla

Dobrodelna organizacija Anina 
zvezdica, ki deluje pod okriljem 
Ane Lukner, od 25. novembra do  
20. decembra  že drugič zbira hra-
no z daljšim rokom uporabe tudi 
za kamniške družine iz socialno 
šibkejšega okolja. 

Fundacijo Anina zvezdica je leta 
2009 ustanovila Ana Lukner z na-
menom pomagati družinam. Ana 
pravi, da jo ta pomoč drugim osre-
čuje, hkrati pa izkazuje mogočno 
sporočilo – pomagamo lahko vsi in 
skupaj naredimo marsikaj dobrega.  
V zadnji božični akciji lansko leto 
se je zbralo kar 74 ton hrane, to je 
4.364 paketov, s katerimi so obda-
rili 2.100 družin iz vse Slovenije. 

Fotografski pogled skozi 
plast vode

V veliko veselje mi je, da stene galerije Šole Idej ponovno krasijo fo-
tografije. Tokrat se nam predstavlja mlada umetnica ANJA PERŠE, diplo-
mantka digitalnih umetnosti in praks na Visoki šoli za umetnost Univerze 
v Novi Gorici. Poleg fotografije ustvarja tudi na področju videa in drugih 
vizualnih umetnosti. Rada potuje in raziskuje tuje dežele, ob tem ima 
odprte oči in opazuje, kaj se dogaja okoli nje. To velja tudi za domače 
okolje.  Nekaj mesecev je študijsko bivala na Portugalskem, kjer je nastala 
serija fotografij tamkajšnje narave in mest. Nato pa je v Istri ustvarila se-
rijo imenovano Vodna cerkev, ki je tudi njeno diplomsko delo. V obalnih 
mestih od Kopra do Pule je na zanimiv način, s fotografiranjem skozi plast 
vode, v objektiv zajela prepoznavne zvonike. Fotografinja se predstavlja z 
dvema sicer tematsko nepovezanima serijama fotografij, ki pa ju povezuje 
naslov razstave.

Že na prvi pogled se vidi, da je  pri Anjini fotografiji vse skrbno premi-
šljeno. Kompozicija uravnotežena, posamezni elementi so med seboj v 
ravnotežju in primerno razporejeni. Izstopajo odlični detajli, raziskovanje 
povezav med detajli je prijetno, svetloba na pravih mestih, ponekod izvr-
stna ostrina, posnetki preko vodnega curka so zelo intenzivni in puščajo 
vtis, nova ideja posnetka oziroma kreativnost avtorice navduši gledalca. 
Navdušijo pa tudi fotografije iz vsakdanjega življenja Portugalske, mestna 
scena, arhitektura in narava.

Njena razstava oziroma njen fotografski zapis je nenavadno poetično 
potovanje po  Istri in Portugalski. Vsaka fotografija pripoveduje svojo 
zgodbo. 

Mlada umetnica se lahko pohvali z že kar lepim številom fotografij, ki 
so bile nagrajene na različnih natečajih, tudi mednarodnih. Prepričana  
sem, da bo s svojim umetniškim ustvarjanjem tudi v prihodnosti opozar-
jala nase, saj  pogumno in uspešno vstopa v svet fotografije, s katero tudi 
širi poznavanje drugih kultur, dežel. 

 Razstava Anje Perše, ki je na ogled še do 14. decembra, zaokroža 
petletno delovanje Šole Idej.

NATAŠA MAKOVEC

... razsajajo SILE KONTINUITETE 
in stojijo STRICI IZ OZADJA

V teh časih pogosto poslušamo izraze kot so sile kontinuitete, strici iz 
ozadja in podobne buče, ki obilno zorijo na slovenskih poljih. Pa dajmo 
tokrat te izraze prilepiti na kamniško kulturno življenje.

Zakaj Kamnik kar ne more iz tega varnega naročja planin na pot proti 
vrhovom (prosto po T. Ftičarju)? Drugače povedano, zakaj ob obilici do-
godkov večina prebivalcev tod okoli še vedno ponavlja, da se »itak nič ne 
dogaja«, če pa se že, je to »kr neki«. Samozvani kulturniki se lahko slepi-
mo, češ, teh 25.000 ljudi, ki jih naše prireditve, za katere porabljamo vsa 
mogoča, predvsem pa občinska sredstva, ne zanimajo, so nekakšni drugo-
razredni državljani, spalci v spalnih naseljih, vsega preobjedeni potrošniki, 
doma čepeči zasvojenci s hamburgerji, skratka, za slabe obiske je vedno 
kriv nekdo drug. Ampak, dragi moji soustvarjalci kamniškega kulturnega 
življenja, naj povem takole: verjetno je večina od vas vzklikala, ko so 
rušili socializem in nas pripeli na Zahod, kjer vlada zakon povpraševanja, 
konkurence, potrošništva in komerciale. Marsikdo od vas bi zdaj kljub 
temu še vedno rad udobno čepel v ogrevanih društvenih prostorih, ki bi 
jih plačevala Občina, si plačeval režiserje, dirigente, koreografe in druge 
znalce, seveda iz občinskih sredstev, a se hkrati branil nastopov kjerkoli 
izven domačega zaselka, češ, saj ne bo gledalcev/poslušalcev. Seveda jih 
ne bo, a ne zaradi tega, ker so »primitivni, neosveščeni, brezvezni vsega 
naveličani potrošniki, ki ne vedo, kaj je lepo in prav«, ampak zato, ker 
jih vi z vašim načinom razmišljanja leta 2013 preprosto ne zanimate. Ker 
ste prepočasni za ta čas, premalo prodorni ali kvalitetni v poplavi do-
godkov, ker slepo lepite izraz »tradicija« na vse, kar ustvarite, oprostite, 
a tako na prostem trgu niste konkurenčni. Mogoče na tržnici, kjer je bolj 
pomembno kdo gre s kom kam ... In ne priznavate ničesar, kar je izven 
dosega vašega kurnika. Kamnik gosti, pa tudi sproducira kup kvalitetnih 
dogodkov, od gledališča do plesa in glasbe. Koliko vas, »ljubiteljev«, je 
med gledalci?

 Seveda zdaj nekdo vrže kopje v pišočega, češ, kulturna društva imajo 
čisto drug pomen, saj združujejo ljudi z istimi interesi in tako pripomo-
rejo k aktivnemu preživljanju prostega časa in podobno. Točno tako, a v 
tem primeru ni opravičila, da se kup tovrstnih društev zajeda globoko v 
razpoložljiva občinska sredstva in to ne na podlagi rezultatov  njihovega 
dela, ampak večinoma preko lobiranja, pritiskov in izsiljevanj ali pa prepo-
tenciranih rezultatov iz raznih drugo in tretje razrednih »srečanj«, kjer se 
bronasto priznanje dobi že, če se udeleženec pojavi na kraju dogodka. In 
ker se »temu in temu« mora dati »toliko in toliko« da bo mir, potem novi, 
večinoma mlajši kulturni akterji, ki se bolj ali manj po naključju prijavijo 
za kak projekt ali program, ne pridejo niti v ožji izbor. 

Namesto grdega obrekovanja in jamranja bi društva lahko izkoriščala 
priložnosti, ki jih mesto kljub vsemu ponuja. Dovolite vodo na mlin Doma 
kulture Kamnik  z dodatkom preproste matematike: naša lepa, nova tribu-
na sprejme 245 obiskovalcev. Nekomercialna cena (velja tudi za društva) 
je 330 bruto evrov. Če predpostavimo ceno vstopnice 7 evrov, je izkupiček 
društva 1715 evrov – 330 evrov za dvorano = 1385 evrov. Toliko lahko 
društvu prinese en nastop v Domu kulture Kamnik, če je dvorana polna. 
Tukaj je kleč. Ovira. Čer. Skala. In večinoma potop. Imeti samo od sebe 
245 obiskovalcev na prireditvi lokalnega društva je izreden uspeh. Ima-
mo nekaj takih društev v Kamniku, brez skrbi, a to ni priplavalo po juhi, 
ampak je posledica večletnih naporov. Brez nič je nič. Vem, da je izgovor 
na globalno stanje družbe najenostavnejši izhod. A če lokalno društvo, 
obilno financirano iz občinskih sredstev, ne more napolniti osrednjega 
kulturnega hrama, je morda krivda še kje drugje. 

Nova kulturna strategija se bo med drugim dotikala povečanega šir-
jenja kulturnih dejavnosti iz prestolnic v manjša mesta, a ta mesta, tudi 
Kamnik, bodo morala biti na to pripravljena. S kvalitetno lastno ponudbo, 
infrastrukturo in tudi pošteno lokalno verzijo te kulturne strategije.

Naj bo leto 2014 dobro leto, ne še eno leto bolj ali manj kulturnih 
izgovorov. Goran Završnik, KDPM

V prejšnji številki Kamniškega občana je gospa Marinka Mošnik iz Sve-
tniške skupine LTS – Za Kamnik javno objavila vprašanje z naslovom »So 
stroški skrivnost?« Z njim na Zavod za turizem in šport v občini Kamnik 
znova naslavlja vprašanje, na katerega smo ji že odgovori na 26. redni seji 
Občinskega sveta Občine Kamnik, koliko so zaslužili določeni podizvajalci 
prireditve 43. Dnevi narodnih noš in oblačilne dediščine, dogodka, ki vsako 
leto zaznamuje prireditveni program Kamnika in je prepoznaven po vsej 
Sloveniji in širše.

V odgovoru smo zapisali, da je Zavod v letu 2013 z enakim zneskom 
dodeljenih sredstev, kot jih je bilo tej prireditvi namenjenih v letu 2012, 
dosegel 3 x obsežnejše oglaševanje, 3x več je bilo brezplačnih medijskih 
objav, pridobili smo več sponzorjev in materialnih sponzorjev (morda kaže 
omeniti GIZ – PROIZVAJALCI KRANJSKE KLOBASE, gospodarsko 
interesno združenje, ki je za prireditev prispevalo 350 kg kranjskih klobas), 
zabeležili smo 4x večji obisk spletne strani kamnik-tourism.si (s 1000 obi-
skov lani na letošnjih 4500), število obiskovalcev prireditve se je povišalo 
za 7.000 v primerjavi z letom 2012. 

Vse to je organizatorju uspelo tudi zato, ker je za določene storitve najel 
zunanjo agencijo, med zbranimi ponudbami se je najbolje odrezala agencija 
Media Element d.o.o. Stroške najema agencije je Zavod za turizem in šport 
v občini Kamnik v celoti kril iz pridobljenih sponzorskih sredstev, hkrati 
pa je agencija s svojimi izkušnjami in povezavami za podoben vložek kot 
lani potrojila trženje, pridobila več nastopajočih, znižala stroške pogostitve 
in še bi lahko naštevali. Bistven del organizacije je seveda ostal v rokah 
Zavoda za turizem in šport v občini Kamnik, z agencijo pa smo razširili 
ekipo z namenom organizacije še boljše in obsežnejše prireditve. Vse zgoraj 
navedene dosežke, ki jih je Zavodu za turizem in šport v občini Kamnik 
uspelo zagotoviti z enakim vložkom iz dodeljenih proračunskih sredstev, 
torej 20.000 evrov, smo skupaj z nekaterimi drugimi podatki tudi podali v 
odgovoru na vprašanje gospe Marinke Mošnik. Na tem mestu pa odgovor 
dopolnjujemo še s konkretnimi pojasnili na v časopisu dodatno zastavljena 
vprašanja in komentarje.

Gospa svetnica je izrazila nezadovoljstvo, ker je v odgovoru Zavoda za 
turizem in šport v občini Kamnik v 12 vrsticah dobila proračun in tudi, ker 
smo na 8 straneh dodali primerjavo oglaševanja.Naj spomnimo, da smo 
lansko leto ob vprašanju občinskih svetnikov na isto temo podali takšne 
podatke in Občinski svet je bil z navedbo sklopov stroškov zadovoljen ozi-
roma ni zahteval dodatnih pojasnil, zato smo letos podatke strukturirali na 
enak način. 

Pri tem je obseg oglaševanja in primerjava s preteklim letom poleg zna-
tno večje udeležbe ključni kazalnik uspeha dogodka, zato smo Občini kot 
dobremu gospodarju, ki ga zanimajo rezultati, predložili tudi poročilo o 
oglaševanju letošnjega dogodka v medijih. 

Nadalje jo je zanimalo, koliko so »pokasirali« Media Element, Boštjan 
Romih, Magnifico in Langa. Kje se skrivajo ti stroški, so številke tako 
velike, da jih svetniki in občani ne smemo vedeti?

Še enkrat naj poudarim, da za izvedbo programa prireditve, ki je bila letos 
po vseh kazalcih še uspešnejša kot lani, nismo porabili niti centa več kot 
20.000 evrov dodeljenih proračunskih sredstev. Agencija Media Element bo 
za svoje delo prejela 15.000 evrov + DDV, pri čemer bo ta znesek v celoti 
poravnan iz sponzorskih sredstev.

To pomeni, da smo tudi v Zavodu za turizem in šport v občini Kamnik 
ravnali kot dober gospodar. Dogovori s podizvajalci so bili plod trdih po-
gajanj in če jih bomo javno objavili, tvegamo, da si bomo tako pri teh kot 
pri drugih potencialnih podizvajalcih zaprli vrata za prihodnje projekte, saj 

Izza odra ...

Tokrat  hrano zbirajo v skladi-
šču v Svilanitu 

Junijska prva akcija v Kamniku 
in pripravljenost Kamničanov, da 
pomagajo, je bila nad vsemi priča-
kovanji. Takrat se je hrana zbirala v 
prostorih nekdanjega Alprema, se-
daj pa je skladišče za zbrano hra-
no v Svilanitu, ki je odprto v pone-
deljek zjutraj od 9. do 10. ure ali v 
sredo popoldan od 17. do 18. ure. 
Škatle z napisom Anina zvezdica, 
kamor lahko oddate hrano, lahko 
najdete v prostorih javnih ustanov 
po vsej občini in v trgovinah.  Tudi 
tokrat si prostovoljci Anine zvez-
dice iz srca želijo, da bi bil odziv 
občanov na božično akcijo enako 
velik kot poleti, če ne večji.

Zbrano hrano bodo kamniški 
prostovoljci, tako kot junija, pa-

kirali v pakete, ki jih 
bodo razdelili kamni-
škim družinam v stiski. 
Prostovoljka Eva je 
prepričana, da se bodo 
tudi v božičnem času 
ljudje v kamniški obči-
ni odzvali vabilu Anine 
zvezdice ter tako priča-
rali nasmeh na obrazu 
marsikateri kamniški 
družini. 

Zbirajo  živila z 
daljšim rokom upora-
be: testenine, riž, slad-
kor, sol, moka, olje, 
kosmiči, paštete, kon-
zerve, sladkarije, suha 
živila, kaša, sirup, čaj, 
kis, kava, vloženo sadje 
in zelenjava, prav tako 
zbirajo tudi sredstva 
za pranje in osebno 
higieno: šamponi, mila, 
zobne paste… 

V imenu prejemnikov pomoči in 
ekipe kamniških zvezdic se vsem 
najlepše zahvaljujemo za sodelova-
nje. Naj naša skupna pomoč poma-
ga ljudem, ki so pomoči potrebni, 

jim da upanja, naj jih spravi v do-
bro voljo in jim vsaj malo polepša 
praznične dni. Naj Božiček potrka 
na najbolj skrita vrata in otrokom 
prikliče zvezdice v oči. 

BOJANA KLEMENC

ANINA ZVEZDICA SPET ŽARI V KAMNIKU
Približuje se čas obdarovanj, vendar žal ne za vse, saj je dan-

danes stiska vse hujša. Socialno ogrožene družine se vsakodnev-
no srečujejo s pomanjkanjem hrane in iz dneva v dan ne vedo, 
kako bodo preživele, saj nimajo niti za osnovna živila, kaj šele 
za priboljške. To se ne dogaja daleč stran od nas, temveč tudi 
v naši bližini. Samo sočustvovati z ljudmi, ki imajo manj sreče 
kot mi, ni dovolj. Za spremembo je potrebno narediti tudi kaj 
konkretnega.

Ekipa kamniških prostovoljcev Anine zvezdice 
že zbira hrano v skladišču v tovarni Svilanit, 
kjer so po zaslugi župana dobili brezplačni 
prostor. Zbrano hrano v skladišču sprejema-
jo dvakrat tedensko, zaboji z napisom Anina 
zvezdica pa so na voljo v prostorih kamniških 
javnih ustanov in trgovin. 

javna objava pomeni tudi javno zbijanje njihovih tržnih cen. Da bi vsi skupaj 
zagotavljali uspeh prireditve tudi v prihodnje, hkrati pa še naprej ohranjali 
transparentno delovanje, občinsko svetnico gospo Marinko Mošnik vljudno 
vabim, da se oglasi na sedežu Zavoda za turizem in šport v občini Kamnik, 
kjer hranimo projektno mapo Dnevov narodnih noš in oblačilne dediščine, 
in na lastne oči preveri zneske, ki jo zanimajo.

Gospa svetnica nadalje piše, da so pretekla leta in desetletja glavnino 
organizacije opravili domačini, Kamničani, ki so delali s srcem, ki so v prire-
ditev vložili velik del svojega življenja, veliko je bilo prostovoljnega dela.

Tudi v letošnjem letu so pri organizaciji sodelovali Kamničani, domačini 
in vsi zaposleni na Zavodu za turizem in šport v občini Kamnik. K sodelo-
vanju smo spet povabili tudi prostovoljce. Med samim dogodkom je to za 
nekatere pomenilo pričetek dela ob 6. uri zjutraj in konec po 2. uri zjutraj, 
kar pomeni, da smo tudi letos udeleženi v organizaciji prireditve delali s 
srcem, dušo in telesom. To dokazuje tudi rezultat, saj nam je uspelo priredi-
tev narediti še odmevnejšo ter oblačilno dediščino, tudi z izbiro programa, 
še bolje približati vsem generacijam. Pri tem se zavedamo, da je prireditev 
mogoče narediti še boljšo, zato vse, ki imajo dobre ideje in konstruktivne 
predloge, kako ta cilj doseči, vabimo, da jih delijo z ekipo Zavoda za turizem 
in šport v občini Kamnik. 

Gospa svetnica navaja tudi, da na spletu ni našla referenc podjetja Media 
Element d.o.o., da njihova spletna stran ne deluje ter da je Zavod za turizem 
in šport v občini Kamnik oktobra 2013 omenjeni agenciji nakazal sredstva 
v višini 9.150 € in izraža dvom, da je številka dokončna.

Reference agencije Media Element smo podrobno predstavili v odgovoru 
na svetniško vprašanje na 25. redni seji Občinskega sveta Občine Kamnik 
26. junija 2013, njihova spletna stran je v izdelavi, kontakti so objavljeni. 
Kot smo pojasnili zgoraj, bo agencija za opravljeno delo prejela 15.000 € 
+ DDV. Še neizplačan del sredstev bo agenciji nakazan po prejetju vseh 
sponzorskih sredstev prireditve.

Na vprašanje glede Srednjeveškega dne, ki je bil letos v okviru prireditve 
Dnevi narodnih noš in oblačilne dediščine, ki se glasi:»Zato nas zanima, 
če so bila za nastop porabljena tudi v občinskem proračunu za leto 2013 
namenjena sredstva za samostojni Srednjeveški dan, ki naj bi bil po tradiciji 
v začetku meseca junija, pa ga ni bilo?« pa naslednje pojasnilo: Za leto 2013 
v občinskem proračunu za Srednjeveški dan ni bilo namenjenih sredstev, saj 
prireditev v zadnjih nekaj letih ni privabila veliko obiskovalcev in dosegla 
medijske pozornosti, ki si jo zasluži. Zato smo se odločili, da srednjeveško 
oblačilno dediščino predstavimo znotraj prireditve Dnevi narodnih noš in 
ji tako zagotovimo večjo pozornost in boljši obisk. Srednjeveški dan na 
Malem gradu je bil torej izpeljan iz proračunskih sredstev, namenjenih Dne-
vom narodnih noš in oblačilne dediščine, torej iz dodeljenih 20.000 €. Za 
prihodnje leto se dogovarjamo z grajskim pisarjem, gospodom Stanetom 
Osolnikom, da ta del prireditve še razširimo.

Cilj Zavoda za turizem in šport v občini Kamnik je za dodeljena prora-
čunska sredstva doseči kar najboljši izplen za Kamnik in ga tako uvrstitiše 
višje na seznamu destinacij, ki so v turističnem vrhu Slovenije. Zato vljudno 
vabimo vsakega svetnika, naj se z vprašanji in predlogi obrne na vodstvo 
Zavoda, ki hrani vse podatke in zagotavlja njihovo dostopnost javnosti. 
Želimo si konstruktivnega in odprtega sodelovanja s člani Občinskega sveta, 
da bomo lahko skupaj praznovali dobre rezultate. Imamo namreč skupni 
cilj - poskrbeti, da se bodo občani Kamnika v našem okolju dobro počutili 
in da v našo občino privabimo čim več obiskovalcev. 

URŠKA KOLAR, 
direktorica Zavoda za turizem in šport v občini Kamnik

Čisto vino in kranjske klobase



Ljubitelji dalmatinskih pesmi, melodij, zvokov mandolin, harmonik in kitar se že vrsto jese-
ni veselijo srečanja klap v Kamniku. Klapa Mali grad Kamnik, ki s tradicionalno dalmatinsko 
pesmijo in novejšimi skladbami že dobrih deset let navdušuje poslušalstvo po Sloveniji,  je v 
soboto, 16. novembra, pripravila deveto srečanje klap. 

Tudi tokrat je bila dvorana Doma kulture v Kamniku skoraj pretesna za obiskovalce obeh 
koncertov. Prijeten večer so spletle melodije in pesmi sedmih klap, poleg domače Klape Mali 
grad Kamnik še klap Bunari iz Vodic, Luka iz Rijeke, Gusarica s Komiže, Kamik iz Kostrene, 
Galešnik s Hvara in Kvarner iz Bakra. Poslušalci smo sleherno izvedbo nagradili z bučnim 
aplavzom, še posebej pa prijateljski, čustveno nabit skupni nastop sodelujočih klap.

VERA MEJAČ

Vabljeni po nakupih v vašo 
Qlandio! Do 31. decembra 
2013 vas pričakujejo zabavna 
dogajanja, znižane iQ cene 
in velika NAGRADNA IGRA.

Informacije in pravila na 
www.qlandia.si

Zbirajte račune!

Povrnemo do 

10.000 EUR
vaših nakupov!

Dalmatinske melodije, 
zvoki mandolin in kitar nas 
popeljejo »na lepše« 

Z najbolj bučnim aplavzom smo nagradili pevce domače klape Mali grad Kamnik. Fantje, ki prihajajo 
iz Kamnika, Komende, Ljubljane, Radovljice in Metlike, se z veliko vnemo lotevajo tudi zahtevnejših in 
solističnih skladb. Njihov umetniški vodja je Primož Leskovec.

Čudovito sceno so postavili člani ŠD Sappa v sodelovanju z učenci OŠ 27. julij, ki so izdelali barvite morske 
dekoracije

www.vrtnicenter.si



Polno dvorano Doma kulture Kamnik so preplavili veselje, smeh in do-
bra volja, za kar so poleg folkloristov in godcev FS Kamnik z dobrodel-
nimi nastopi poskrbeli številni člani ansamblov iz okolice Kamnika: 
Ansambel bratov Poljanšek, mladi Poljanški, Nagelj, Viharnik, Galop, 
Zajc, Domačini, trio Špica in mladi harmonikarji Šole harmonike 
Cirila Spruka. Večer z naslovom PLES IN GLASBA IZPOD KAMNI-
ŠKIH PLANIN je s prijetnim veznim besedilom vodila Erika Osolnik iz 
Suhadol, popestrila pa ga je tudi humoristka »mama Zina«. Prireditev so 
podprli številni donatorji iz Kamnika in okolice. 

V okviru obsežnega programa večera so nam organizatorji - folkloristi 
poleg plesov prikazali tudi lepoto svojih kreacij. Njihove plesne figure 
so povezane z ljudskim petjem, ki so ga v zadnjem času izpopolnili pod 
vodstvom Bernarde Rakar. Zaplesali so splet različnih plesov z naslovom 
»pri nas prav fletno je«. Združili so se člani v narodnih nošah in tudi brez 
njih, da smo lahko opazili razliko oziroma veliko potrebo, da dokupijo 
še manjkajoče noše 

Folklora deluje na Kamniškem že 45 let
Ob prvih začetkih se je skupina folkloristov imenovala Folklorna skupina 

Kamniška Bistrica. Ustanovljena je bila v okviru Kulturne skupnosti Kamni-
ška Bistrica z voditeljico Majdo Šteblaj, vaje pa so potekale v Kulturnem 
domu Vegrad. Kmalu je vodenje prevzel Franci Poljanšek in uredil vse 
potrebno, da so vaje potekale v večjem prostoru v Šolskem centru Rudolfa 
Maistra. Folkloristi so veliko let zelo uspešno delovali, vendar zaradi drugih 
obveznosti za nekaj let tudi prekinili. Pred šestnajstimi leti se je na željo čla-
nov Društva upokojencev Kamnik ustanovila Sekcija folklorna skupina DU 
Kamnik, ponovno pod vodstvom Francija Poljanška in z godcem Karlom 
Kutnarjem. Konec lanskega leta pa se je skupina na pobudo župana Marjana 
Šarca, ki jih je pozdravil tudi na tem večeru, osamosvojila in ustanovila 
Folklorno skupino Kamnik z mlado mentorico Tanjo Drašler. Skupina se 
je že močno okrepila, sodeluje že 40 članov, med njimi kar pet godcev, na 
vajah se srečujejo v Domu kulture Kamnik. 

h h h h h h
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V naši trgovini in čokoladnici  

v prazničnem decembru poleg vseh 

vrst sveč in čokoladnih dobrot 

najdete tudi jaslice, figurice, 

angelčke, okraske, drobna 

darilca za male pozornosti ter 

seveda kadilnice, oglje in kadilo.

Prisrčno vabljeni v naš čudovit 

ambient!

Glavni trg 16, Kamnik, 831-16-84
KORAK PRED DRUGIMI - 

TRADICIJA  

OD LETA 1701

Naj zadiši  

po praznikih!

V letošnjem letu je občina Kamnik iz-
kazala poseben posluh za folklorno sku-
pino. Z izrednim finančnim prispevkom 
je pripomogla k urediti prostora za shra-
njevanje oblek in opreme za delovanje. 
Folkloristi pa so pomagali s prostovolj-
nim delom. 

Simpatična voditeljica večera Erika 
Osolnik nas je seznanila z zanimivim be-
sedilom etnologa, dolgoletnega folklori-
sta, kostumografa, ustanovitelja več otro-
ških folklornih skupin na Gorenjskem dr. 
Bojana Knifica. Slišali smo veliko zani-
mivega o oblačenju Kamničanov in oko-
ličanov v preteklosti. »Folklorne skupine 
poustvarjajo plesno in z njim povezano 
izročilo. Plese, kakršne so ljudje plesali 
v preteklosti, predstavljajo občinstvu, in 
sicer v folklornih kostumih, ki v najbolj-
ših primerih ponazarjajo, kako so se ljudje oblačili tedaj, ko so plesali. 
Oblačenje ljudi pa je bilo vedno zelo različno. Spreminjalo se je v času 
in prostoru. Drugače so se oblačili tržani in meščani, drugače plemiči, 
drugače kmetje. Pa tudi znotraj stanov so obstajale razlike v oblačenju. 
Tako so se revni kmetje oblačili drugače kot bogati, bogati meščani pa 
drugače od revnejših. Vsak človek je imel več različnih oblačil, katerih 
rabo je prilagajal vremenu, priložnosti, počutju in drugemu.«

Kako so se v preteklosti oblačili 
Kamničani in okoličani? 

»Zelo različno, njihovo oblačenje se je stalno spreminjalo. Kamnik je že 
ob koncu 12. stoletja pridobil trške pravice in v 13. stoletju postal mesto. 
Vrsto stoletij so njegovi meščani razvijali svojo zavest, da pripadajo Ka-

mniku. V 19. stoletju, ko se je sprva 
predvsem med slovenskimi izobra-
ženci, pozneje pa tudi med drugim 
prebivalstvom slovenskega porekla 
krepila zavest o slovenski pripadno-
sti, so Kamničani začeli razvijati 
poseben odnos do »narodne noše« 
- do svojega pripadnostnega kostu-
ma. S posebno zavzetostjo so hranili 
stara oblačila, jih zbirali pri ljudeh 
iz bližnje okolice, jih ob posebnih 
priložnostih razstavljali in oblačili. 
Tako se je v Kamniku že v 19. stole-
tju, še bolj pa v 20. »narodna noša« 
razvijala bolj intenzivno kot marsi-
kje drugje na Slovenskem. Narodna 
noša, kakršno so nosili Kamničani, 
je danes zaradi več vzrokov izjemno 
draga. Predvsem zaradi veliko roč-
nega dela, ki se mu ni mogoče izo-

Ples in glasba izpod 
kamniških planin

Naši predniki so nam zapustili dediščino, med drugim tudi ljud-
sko petje in ples. Lepo je plesati, peti, še lepše se je napraviti v 
nošo in z njo oditi na ples ter ga predstaviti ljudem, da ne zaide v 
pozabo. To dobro vedo tudi kamniški folkloristi in godci, ki so zvesti 
ohranjanju kulturne dediščine, s plesom in petjem predstavljajo 
prvine ljudskega izročila in poustvarjajo ljudsko plesno vižo. Ker 
ima pripadnostno kostumiranje oziroma oblačenje narodnih noš 
v Kamniku posebno mesto v slovenskem prostoru, se je za njegovo 
poustvarjanje odločila tudi Folklorna skupina Kamnik. S kostum-
sko podobo, ki jo razvija v zadnjih letih, skuša pokazati pripadno-
stno kostumiranje Kamničanov na prelomu iz 19. v 20. stoletje.

A časi so vse težji in marsikateri folklorist si ne more privoščiti 
noše, zato so se člani Folklorne skupine Kamnik, ki so pred letom 
dni krenili po samostojni poti in pomladili skupino, obrnili na šir-
šo javnost. V petek, 15. novembra, so v Domu kulture pripravili 
čudovit večer glasbe in plesa z namenom pomagati folkloristom k 
nakupu noš.

Folklora na Kamniškem deluje že 45 let, v lanskem letu so folkloristi krenili po samostojni poti Folklorne skupine Kamnik, pomladili in okrepili 
svoje vrste, ki zdaj štejejo že 40 članov.

Folklorna skupina Kamnik je zaplesala splet različnih plesov z naslovom »Pri nas prav fletno je«.

Ubrano so raztegnili harmonike mladi harmonikarji Šole harmonike Cirila Spruka. Domačini so nas navdušili z veselimi vižami.

gniti, če naj bi bila končna podoba kolikor toliko zgledna, pa tudi zaradi 
materialov, ki včasih dosegajo skoraj vrtoglave zneske. Gre za unikatno 
delo, povezano z ljubiteljskim raziskovanjem, ki se z izgotovljenim iz-
delkom ne konča. Nadaljuje se z ustreznim nošenjem in predstavljanjem 
javnosti. V splošnem pa velja: več, ko je vloženega truda, boljši je končni 
rezultat. In člani folklorne skupine Kamnik so v tem pogledu trenutno na 
dobri poti«, poudarja etnolog dr. Bojan Knific. 

Ob zaključku lepega večera, ki je pričaral nasmehe in veselje na obraze 
nastopajočih in obiskovalcev, je predsednik FS Kamnik in plesalec Janez 
Hribar povedal: »Bil je en lep večer. Pričarali ste nam nasmeh in nam 
pokazali, da ne hodim zaman na vaje in se po vseh svojih močeh trudimo, 
da plesi na Kamniškem ne bodo zamrli.«

Besedilo in fotografije: VERA MEJAČ

Tudi ansambel Zajc nadaljuje tradicijo, saj v njem igrata dva vnuka pokojnega Nika Zajca.

v Svetilniku, Ljubljanska 4a, Kamnik
tel.: 01/831 06 38 www.papirnica-petra.si

Najbolje založena  papirnica v mestu 
vam želi srečno 2014!

Glasbeno tradicijo ansambla bratov Poljanšek zagnano nadaljujejo 
tudi mladi Poljanški.



Pojmovanje in doživljanje staro-
sti se je v zadnjem desetletju močno 
spremenilo. Mnogi starostniki, da-
nes so to večinoma aktivni upoko-
jenci, se obdobja starosti veselijo, 
saj ga ne doživljajo več z negotovo-
stjo. To je čas, za katerega čutijo, da 
jim prinaša tudi nova spoznanja in 
izzive, tako na osebni kot družbeni 
ravni. 

Tako čutijo in menijo stanovalci 
Medgeneracijskega centra Bistrica, 
ki je v središču Domžal ob rekre-
ativnem območju ob Kamniški 
Bistrici, športnem parku Domžale 
in centru Mercator.  Eden najso-
dobnejših centrov pri nas predsta-
vlja območje, namenjeno starejšim, 
kjer lahko kar se da varno in brez-
skrbno in na najlepši možen na-
čin preživljajo svoj čas. Območje 
združuje raznovrstno in zaokroženo 
ponudbo storitev, od izvajanja vseh 
socialnih in zdravstvenih storitev, 
protibolečinske in zobozdravstve-
ne ambulante, salon spinomasaže 
in korekcije hrbtenice, studio vadb, 
salon za nego in masaže, frizerski 
salon, do knjižnice, pred kratkim 
odprte lekarne ter seveda kavarne in 
restavracije. Vse te storitve koristijo 
tudi zunanji obiskovalci in teh je iz 
dneva v dan več, saj center postaja 
tudi družabno središče kraja. 

V MGC Bistrica Domžale, ki 
pod isto streho združuje oskrbo-
vana stanovanja in domski del, 
poteka vrsta različnih ustvarjalnih, 
družabnih delavnic in aktivnosti, še 

Družba SGP Graditelj d. d. iz Kamnika je ob dokončanju tretjega objek-
ta soseske Gaj v Preserjah pri Radomljah pripravila dan odprtih vrat 22. 
in 23. novembra. 

 »Začetek soseske Gaj sega v leto 2005, ko nam je konzorcij lastnikov 
zemljišč tega območja ponudil v odkup približno 5,5 ha veliko zemljišče, 
saj je prav tu obstajala možnost organizirane stanovanjske gradnje,« je 
povedal Bogdan Jamšek, izvršni direktor inženiringa SGP Graditelj. »Za 
nakup smo se poleg bližine odličnih naravnih danosti odločili tudi zaradi 
relativno dobrih prometnih tokov, saj je med drugim v bližini načrtovana 
povezovalna cesta Želodnik–Vodice in bližine šole ter tedaj še novo pred-
videnega, sedaj pa že zgrajenega vrtca. V soseski Gaj smo se na podlagi 
izkušenj pri soseskah D15 in Bistra v Domžalah, kjer smo uveljavili fazno 
gradnjo, prav tako odločili za tak način gradnje.« 

www.plavalniklub-kamnik.si info@plavalniklub-kamnik.si

V dveh dneh kri darovalo 
kar 360 plemenitih ljudi

Za nami je letošnja zadnja krvodajalska akcija, v kateri ste se krvodajalci 
ponovno izkazali, saj je v dveh dneh kri darovalo kar 360 plemenitih ljudi. 
V imenu tistih, ki jim bo vaša kri pripomogla k ozdravitvi in pa seveda tudi 
v našem imenu: NAJLEPŠA HVALA.

Krvodajalce smo povprašali, zakaj darujejo. Odgovori so si zelo podob-
ni:  darujejo zato, ker želijo pomagati.

Še enkrat vsem iskrena hvala. Naslednja »kamniška« akcija bo pred-
vidoma februarja 2014, do takrat pa lahko kri darujete na Zavodu za 
transfuzijsko medicino RS v Ljubljani, na Šlajmerjevi 6.

LIDIJA ZAGORC

Najmlajši Žiga Jontez je komaj 
dopolnil devetnajst let, pa je v teh 
dneh kri daroval že četrtič.  Kot 
mladi prostovoljec  že vrsto let po-
maga pripravljati prostore za od-
vzem krvi in se mu  je zdelo  samo 
po sebi umevno, da kri daruje ta-
koj, ko je dopolnil osemnajst let. 

Nadica Pigac pravi, da je darova-
nje krvi zelo humano dejanje, saj 
s tem nekomu pomagaš, pri tem pa 
občutiš neko posebno zadovoljstvo. 
Mogoče bo kdaj kri potrebovala 
tudi sama, prepričana je, da jo bo 
dobila.

Janez Pavlič  je svojo kri 
daroval že štiriinštirideset-
krat pa iz lastnih izkušenj 
ve, kako pomembno je, da 
je krvi vsak trenutek do-
volj, saj jo je že potrebo-
val. Tudi on občuti veliko 
zadovoljstvo, ker ve, da je 
nekomu pomagal, kot je 
nekdo pomagal njemu.

Matjaž Ravnikar je s 
svojim darovanjem že 
prestopil mejo stotih 
darovanj. Polno kri 
je daroval oseminšest-
desetkrat, trombocite 
osemnajstkrat, plaz-
mo pa sedemnajst-
krat. Žalostna usoda 
je hotela, da mu je kot 
desetletnemu otroku 
zaradi levkemije umrla mama. Takrat se je odločil, da bo z delčkom 
sebe pomagal drugemu takoj, ko bo to mogoče.

posebej živahno je medgeneracij-
sko sodelovanje. Tako je bilo tudi  
na slovesnosti ob prvem rojstnem 
dnevu MGC Bistrica Domžale v 
sredo, 13. novembra, ko so skupaj 
praznovali stanovalci in osebje cen-
tra, svojci, zunanji obiskovalci in 
mladi. Z živahnimi in energičnimi 
plesnimi točkami so nastopile So-
vice, mladinska plesna in navijaška 
skupina iz Osnovne šole Domžale, 
različne zasedbe Sovic, tudi mini 
Sovice. Ker skoraj nobeno prazno-
vanje ne mine brez prave slovenske 
harmonike, sta njen meh raztegnila 

Nejc Gerkšič in Aleks 
Prašnikar iz Glasbene 
šole Domžale, po letih 
nekoliko starejši an-
sambel Dolomiti pa je 
poskrbel za veselo raz-
položenje. Odlični hišni 
kuharji so za priložnost 
spekli okusne torte, v 
prvo sta zarezala prva 
stanovalka in prvi sta-
novalec v domskem 
delu – Jelena Reš in 
Peter Barlič. 

Kot je na slovesnosti 
povedala Andreja Ma-
kuc, direktorica MGC 
Bistrica Domžale, so 

prav stanovalci in zaposleni prinesli 
hiši dušo in utrip življenja, z vsakim 
novim stanovalcem je prišlo nekaj 
novega in hiša je začela delovati v 
pravem pomenu besede. »Vsak dan, 
teden in mesec nam je prinesel več 
življenja v hišo, kar je bilo spod-
budno za stanovalce in zaposlene. 
Hiša je pričela dobivati vse več 
obiskovalcev, postala je družabno 
središče. Sedaj, ko osnovni sistem 
deluje, ga dopolnjujemo z najbolj 
bistvenim – domu dajemo dušo, da 
bi se naši stanovalci počutili dobro, 
varno in zadovoljno. Trudimo se, 
da bi bili dobra in prijazna hiša, v 

kateri bi se stanovalci, obiskovalci 
in zaposleni dobro počutili,« je ob 
praznovanju prvega leta delovanja 
poudarila direktorica centra Andre-
ja Makuc. 

MGC Bistrica iz dneva v dan 
bolj polno in živahno živi. Dom-
starejših občanov, v katerem je na 
voljo 69 sob za 103 osebe, ima za-
polnjenih že polovico svojih kapa-
citet, prav tako pa v vse več oskr-
bovanih stanovanjih gorijo luči, na  
hodnikih centra in v zeleni okolici 
pa srečujemo vse več zadovoljnih 
stanovalcev. 

SAŠA MEJAČ

Prvo leto delovanja Medgeneracijskega centra Bistrica v Domžalah

Stanovalci in zaposleni dajejo hiši dušo

Andreja Makuc, direktorica MGC Bistrica Domžale (v sredini med stanovalci), je tudi ob slovesnem prazno-
vanju prvega leta delovanja centra največ pozornosti namenila stanovalcev. Kot pravi, so prav stanovalci 
in zaposleni prinesli hiši dušo in utrip življenja, z vsakim novim stanovalcem je prišlo nekaj novega in hiša 
je začela delovati v pravem pomenu besede.

Prostrano avlo poleg adventne razstave izdel-
kov, ki so jih ustvarile pridne roke stanovalk, 
krasijo čudovite slike Magdalene Marinšek. 
Od aprila, ko je našla svoj dom v MGC Bi-
strica Domžale, je njena ustvarjalnost dobila 
nov zagon in v likovni govorici je upodobila 
mnoge poglede narave.

KDAJ bomo na domačem bazenu 
navijali za člansko ekipo?

v eno smer, bo za nas zlata vreden.
Za nas ni vprašanje KJE bo bazen, 
ampak KDAJ bo. Kdaj bo športni 
objekt, ki je že vrsto let prioriteta 
kamniškega športa, iz papirnatega 
prešel v uporabno stanje? 

V Plavalnem klubu Kamnik letno 
naučimo plavati preko 100 otrok 
iz naše in sosednjih občin, del teh 
otrok vzame plavanje za svoj šport. 
Z leti spoznavajo koliko odrekanj 
je potrebnih za doseganje dobrih 
rezultatov. Po nekaj letih odre-

kanj pride leto, ko ugotovijo, da 
ne gre več, da šolske obveznosti 
in odsotnosti zaradi plavanja ni 
več mogoče uskladiti. Vprašajmo 
se, kako težko mora biti po nekaj 
letih trdega treniranja sprejeti od-
ločitev, da je konec s plavanjem na 
vrhunski ravni. Glavni razlog za ko-
nec - v domačem okolju ni pogojev 
za trening!

Dovolj je bilo papirnatih projek-
tov, dovolj obljub, dovolj prezgo-
daj zaključenih plavalnih karier!

O tem, kaj bo Kamnik pridobil z 
novim športnim objektom in kdo 
vse  ga bo lahko uporabljal prebe-
rite v naslednji številki.

SANDI URŠIČ
Plavalni klub Kamnik

Fitnes Bodifit
® 

Kamnik

V aš center z osebnim pristop o m !
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izkoristite najugodnejšo ponudbo

PREDPRODAJA DO OTVORITVE
NEOMEJENA KARTA ŽE OD 37 €

Ne odlašajte! Akcijska ponudba velja le do otvoritve.

+386 31 439 439(( kamnik@bodifi t.net

www.bodifi t-kamnik.si

Fitnes z osebnim pristopom 
Največja fitnes organizacija v Sloveniji Bodifit® v Kamniku 
odpira nov fitnes center. Od sredine januarja 2014 naprej 
bodo občani Kamnika in okolice lahko obiskovali fitnes center 
z osebnim pristopom v soseski Mali grad na Usnjarski 8. 

Bodifit® je največja fitnes organizacija v Sloveniji, ki povezuje 
veliko število priznanih trenerjev, inštruktorjev fitnesa, 
športa in skupinskih vadb s področji medicine, kar pomeni 
sodelovanje s kardiologi, fiziatri, travmatologi, fizioterapev , 
psihologi. Poslanstvo Bodifita je spodbujanje vseh generacij, 
kot tudi s h skupin ljudi s posebnimi potrebami, k zdravemu 
načinu življenja, uravnoteženi, nadzorovani in predvsem  
strokovno vodeni vadbi.

Program vadbe v Bodifit® centrih je izključno namenjen 
redni, dolgoročni, preven vni vadbi. V ponudbi lahko najdete 
najširši spekter skupinskih in individualnih vadb za športnike, 
mladino, rekrea vce, starejše, za ste, ki bi z vadbo radi lajšali 
težave z osteoporozo, bolečinami v hrbtenici, inkon nenco, 
izvajali vadbo za nosečnice, kot tudi za mamice, ki bi želele 
nazaj v formo. Torej poskuša poskrbe  za vse, ki so običajno v 
podobnih rekrea vnih centrih zapostavljeni.

Prav tako bodo vadbe željni lahko izbirali med najrazličnejšimi 
sodobnimi pristopi skupinske vadbe za vse generacije, pilatesa 
in fitnesa z osebnim pristopom, tes ranji, svetovanji in osebnimi 
treningi. Fitnes Bodifit Kamnik bo tako namenjen vsem, ki 
želijo hitrejši, boljši in pravilen napredek pri skrbi za zdravje, 
kot tudi pri pravilnem strokovno vodenem preoblikovanju 
telesa. Za svoje člane, kot na vseh Bodifitovih centrih, bo 
poskrbel najboljši licenciran, strokovno usposobljen kader z 
mednarodnimi izkušnjami.

Trener Aleš Kuhar s plavalkami 
in plavalci na tekmi v Kranju. 
Olimpijski bazen v Kranju je 
tako zaseden, da ni prostih prog 
za treninge.

Vsako jesen v Plavalnem klubu 
Kamnik čakamo na informacijo, 
kje se bodo našle proste proge za 
treninge naših plavalk in plavalcev. 
Bo to Ljubljana, Kranj ali kot zadnji 
dve leti Radovljica? Zato so narav-
nost smešna vprašanja, kje bi imeli 
v naši občini pokriti olimpijski ba-
zen,  in bedni izgovori, da se upo-
rabniki ne moremo dogovoriti gle-
de lokacije.  Vsak bazen, ki bo od 
Kamnika oddaljen manj kot 20 km 

Tokrat so na dnevih odprtih predstavili že tretji stanovanjski objekt. Ve-
liko pozornosti pri gradnji namenjajo izbiri materialov in energetski sliki 
objekta. Tako pri gradnji soseske Gaj uvajajo kot novost  rekuperacijo. 
To pomeni, da odpadni zrak v stanovanju menjajo, vendar pa ne star, kla-
sični način z zračenjem oziroma odpiranjem oken, ampak preko posebnih 
naprav – rekuperatorjev, ki 85 odstotkov energetskih izgub kompenzira. 
To pomeni, da zraku, ki gre ven, odvzema toploto, zraku, ki gre v stano-
vanje pa to toploto dovaja. To za bodoče lastnike stanovanj predstavlja 
precejšen prihranek. 

V novo rastoči soseski Gaj je predvidenih 11 večstanovanjskih objektov. 
Načrtujejo, da bodo z zamikom leta do dveh trgu dodajali po en objekt z 
32 stanovanji, znotraj soseske pa je predvidena tudi gradnja več indivi-
dualnih in vrstnih hiš. 

Tretji blok soseske Gaj v Preserjah pod streho



Vsi gojimo lepe spomine na 
miklavževo. Pričakovanja polne 
otroške oči so komajda pričakale 
jutro, da so videle, kaj jim je sve-
ti Miklavž ponoči dal v pehar, na 
krožnik, v nogavico, čevelj ali škr-
nicelj. Po drugi strani pa nas je bilo 
strah. Ko so zunaj zarožljale verige 
in se je prikazal sveti mož, za njim 
pa še peklenšček z rdečim jezikom, 
tudi goreča molitev ni pomagala. 
Mnogokrat je bilo joka toliko, da 
se je moral Miklavž skupaj s parklji 
hitro pobrati iz hiše. Za Miklavža 
so v naših koncih otroci našli nasta-
vljene suhe slive, jabolka in hruške, 
piškote ali kakšen bombon, na vrhu 
pa na skrivaj pečenega parklja, ki 
je imel za oči in gumbe fižolčke. Za 

tiste, ki so med letom kaj ušpičili, 
je Miklavž pred sladkarije položil 
svarilna darila: repo, korenje in še 
šibo. Preden so šli otroci spat, so 
morali moliti: »Ljubi sveti Nikolaj, 
prinesi mi kaj …«

Obdarovanje je sicer le del pra-
znovanja, ki ga predstavlja pred-
vsem obhod Miklavževe povorke. 
Skupaj z angeli in parklji hodi po 
vasi, od hiše do hiše in obiskuje 
otroke. Njegovi najbolj glasni 
spremljevalci parklji, ki so utele-
šenje zla, so grozljivega videza in 
v otrocih vzbujajo strah. Prav to 
je tudi njihova naloga - prestrašiti 
in kaznovati poredne otroke, da bi 
bili v prihodnjem letu bolj pridni. 
V naših krajih so miklavževanja 

ponavadi po farnih cerkvah, že 
tradicionalno pa je tudi miklavže-
vanje na pobočju Malega gradu.

Sveti Miklavž se je na 
poti proti Kamniku s 
spremstvom najprej 
ustavil na Svetem 
Primožu

Sončna prva adventna nedelja 
prvega decembra. Veliko otrok je 
že napisalo pismo Miklavžu, saj 
prihaja čez nekaj dni. Po kosilu 
se je lepo število otrok in staršev 
odpravilo proti Svetemu Primo-
žu, saj se je razvedelo, da naj bi 
se Miklavž s spremstvom prvič v 
letošnjem letu ustavil ravno tam 
gori. Bolj ko se je bližal prihod 
Miklavža, vse bolj mirni so po-
stajali otroci. Ta pridni so pona-
vljali pesmico ali molitvico, ki naj 
bi jo morali povedati Miklavžu, 
ta poredni pa so bili bolj nestrpni, 
saj jih je skrbelo, kako jih bo Mi-
klavž oštel, bali pa so se tudi par-
keljnov... Malo po drugi uri so se 
oglasili zvončki in sveti Miklavž 
je pokukal iz malega okenca nad 
mežnarijo in zbrane otroke vpra-
šal, če so bili kaj pridni. Seveda 
so mu vsi v en glas pritrdili. Rav-
no tisti trenutek se je zaslišalo 
rožljanje verig in izza mežnarije 

so prihiteli parkeljni, črni Petri 
in rdeči Rupret, skakali so in ro-
žljali, predvsem pa iskali poredne 
otroke. Lepi angeli pa so otrokom 
delili bonbone. Miklavževa spre-
mljevalca, sveti Mihael, ki je po-
magal odganjati parkeljne, in sveti 
Anton Puščavnik, sta Miklavžu 
iz velikega koša pomagala deliti 
darila malim in velikim otrokom. 
Otroci so pred Miklavžem poveda-
li pesmico ali molitev, po licu pa 

Ana Plamenita Kamniška
V iztekajočem se letu kamniška mladina meri visoko. No, vsaj do vrha Male-

ga gradu, kjer smo sredi novembra pripravili kamniško različico mednarodnega 
festival ognjenih ambientov z naslovom Ana Plamenita Kamniška. Da smo 
množico Kamničanov, Kamničank in Kamničančkov lahko presenetili z novo 
podobo Malega gradu, odetega v ogenj, je moralo krepko pljuniti v roke en 
kup mladih Kamničanov in vsi štirje bolgarski prostovoljci. A rezultat je bil temu 
primeren. Obiskovalci so bili vnovič navdušeni nad lastnim mestom, mladina 
utrujena, producenti zadovoljni, Kamnik pa spet na velikem zemljevidu.

Zasilna galerija Kotlovnica
Ob kroničnem pomanjkanju razstavnih prostorov v Kamniku se rešitvi tega 

problema pridružuje Mladinski center Kotlovnica z otvoritvijo prve razstave 
perspektivnih mladih avtorjev Matevža Sterleta in Saše Stržinar s pomenljivim 
naslovom Divji mož in Avantgrda. Z glasbenim nastopom sta mlade avtorje 
pospremila občutno starejša priložnostna glasbenika Učitelj fizike in njegov 
vajenec. Razstava je odprta do konca decembra.

Dijaki in dijakinje kamniške gimnazije in srednje šole – pevci, plesalci, 
instrumentalisti skupaj z mentorji ta petek, 6. decembra, ob 17. uri v avli 
GSŠRM Kamnik pripravljajo dobrodelno plesno-glasbeno prireditev. Se-
veda bo obiskovalce iz bližnje in daljne okolice obiskal tudi prvi od treh 
dobrih mož Miklavž. Na stojnicah se bomo lahko posladkali in se založili 
s prazničnimi voščilnicami, okraski, adventnimi venčki, svečami …

Obeta se torej velika in zanimiva prireditev z dobrodelno noto, zbra-
ni denar od prispevkov bo namenjen šolskemu skladu za socialno šibke 
dijake in Anino zvezdico.

S plesom, glasbo  
in dobrodelnostjo  
v praznični december

jamo na Primoža skoraj vsak vikend, zato smo nad obiskom Miklavža 
tukaj še bolj navdušeni. Doma nas obiščejo vsi trije dobri možje. Na večer 
Miklavža nastavimo krožnike z našimi imeni, mu pustimo kozarec mleka 
s piškoti in zjutraj nas pričakajo darila. Nimamo tako velikih želja, zato 
nam Miklavž ali Božiček vedno prinese prava darila.

Grega in Damjana: Na Primoža smo da-
nes prišli samo zaradi Miklavža. Zelo mi je 
bil všeč. Podaril mi je avtoček. Doma nekaj 
dni pred prihodom Miklavža napišemo pi-
smo, zato da ve, kaj naj prinese. Ob pismu 
mu pustimo piškote in sok. Zjutraj me je 
pričakalo Miklavževo pismo, v katerem je 
napisal, da se naj še malo bolj potrudim za 
tisto pravo darilo, katerega si zares želim. 
Res sem priden, zato mi Miklavž še ni pri-
nesel palice. Bojim se parkeljnov. Zelo sem 
vesel, ker mi prinesejo darila Miklavž, Boži-
ček in Dedek Mraz in vse imam zelo rad.

Mina: Od nekdaj praznujemo samo Miklavža, 
božič in novo leto nista moja praznika. Že od 
malih nog imam čudovite spomine na Miklavža. 
Vsako leto smo šli v cerkev, kjer je bilo vedno 
nekaj pripravljeno za otroke, že takrat pa smo 
se spraševali, zakaj nekateri otroci dobijo več, 
drugi pa manj. Zanimalo nas je, kdo so angelčki 
in parkeljni. Nisem navdušena nad potrošniškim 
občutkom v decembru, ko trgovci vsiljujejo misel, 
da morajo vsi dobri možje prinesti darila. Pri nas 
je vedno nosil le Miklavž, pa še ta darila so bila 

bolj skromna. V družini se nam zdi, da so druge stvari bolj pomembne. 
Na primer lep dan in sprehod, tako kot danes. Prihajamo iz Ljubljane in 
smo danes tukaj čisto po naključju. Nismo vedeli, da bo prišel Miklavž in 
smo še toliko bolj veseli, da smo tudi mi dobili bonbone, kuhinjsko krpo 
in mandarine. Bilo je zelo lepo, preprosto, a srčno.

Ema in Andrej: Na poti iz Ve-
like planine sva se ustavila še 
na Svetem Primožu, kjer naju 
je presenetil Miklavž. Sva iz Lju-
bljane in tega danes zares nisva 
pričakovala. Zelo nama je bil 
všeč. Doma seveda že od nekdaj 
praznujemo Miklavža. Ko so bili 
otroci še majhni, smo jih zvečer 
malce prestrašili s parkeljni, po-
tem pa je ponoči nosil Miklavž, 
sedaj pa pride že kar zvečer z 
majhnim simboličnim darilom. Zdi se nama zelo pomembno, da se ti obi-
čaji ohranjajo. Seveda je odvisno od posamezne družine. Pri nas sledimo 
krščanski tradiciji in bolj praznujemo Miklavža, za božič pa nas pod jelko 
pričaka tudi majhno darilo. Vsekakor imava lepe spomine na Miklavža. 
Vedno je bilo pričakovanje in strah. Spraševala sva se, če sva bila dovolj 
pridna, če sva si zaslužila darilo...

Anketa
Le kaj o miklavževanju pravijo obiskovalci Svetega Primoža in 

kaj sporoča našim bralcem Sveti Miklavž?
Sveti Miklavž: Vsem otrokom sporočam, da 

jih bom obiskal. Prebral sem vsa pisma, slišal 
sem vse želje, misli in molitve. Žal ne morem 
prinesti vsega, kar ste mi sporočili, saj si čisto 
vsega tudi ne zaslužite. Pretehtal bom med že-
ljami in presodil, katero željo si po pridnosti 
zares zaslužite. Včasih sem nosil jabolka, orehe 
in lešnike, suho sadje, pa kakšno mandarino. 
Danes ste otroci vedno bolj zahtevni. Mnogi 
imate prevelike želje, ki jih včasih ni mogoče 
izpolniti. Škoda, saj imam kot sveti Miklavž dru-
gačno poslanstvo, med ljudi prinašam predvsem 
ljubezen, radost, zadovoljstvo in skromnost.

Parkelj: Iščemo poredne in nagajive otroke. 
Mi smo črni in rdeči parkeljni, vse se strašno nas 
boji. Nam pa je še najbolj všeč, če je grehov 
vedno več. Parkeljni, hura! Zlobni smo, hura! 
Parkeljni, hura! K vam gremo, hura!

Peter: Zadnjih 
šest let nas Miklavž 
obišče tudi na Sve-
tem Primožu. Zelo 
smo hvaležni, da se 

s spremstvom odzove našemu vabilu. Miklavž 
pri nas obdaruje otroke in tudi odrasle, saj si 
zaslužijo. Vsi radi hodijo na Primoža in vesel 
sem, da se radi tudi vračajo. Vsako leto ima-
mo več obiskovalcev, tudi na Miklavževanju, 
ne glede na vreme. Danes smo doživeli zares 
lep dan. O prihodu Miklavža ponavadi obveščamo preko plakata, na so-
cialnem omrežju, take novice pa tudi hitro potujejo od ust do ust. Vsak 
obiskovalec dobi darilo, četudi je skromno, a pomembno je, da pride iz 
srca. To je naša zahvala za priden obisk Svetega Primoža. Miklavževanje je 
čudovit star običaj in tukaj je za njegov obisk primerno okolje, saj imamo 
dva lepa cerkvena objekta in krasno naravo. Že pred prihodom Miklavža 
smo vsak večer zrli v nebo in opazovali, kako Miklavž peče piškote. Na 
Miklavža imam lepe spomine. Vsako leto sem bil zelo vesel, da mi je pri-
nesel darilo, še bolj me veseli, da še danes ne pozabi name.

Maja, Manca, Lukas, Lovro: 
Doma imamo tri otroke, zato se 
vsako leto zelo veselimo decembr-
skih praznikov. Seveda smo že vsi 
napisali pismo svetemu Miklavžu. 
Danes smo na Svetemu Primožu 
zaradi lepega vremena, prišli pa 
smo tudi pozdravit Miklavža. Če-
prav smo iz domžalske občine, 
nam je tukaj zelo všeč in priha-

Sveti Miklavž se je na poti v dolino 
ustavil na Svetem Primožu

Nekaj legend o Svetem Nikolaju
Najbolj znana je gotovo tista o obubožanem plemiču s tremi hčera-

mi. Ker zanje ni imel dote, je sklenil eno prodati v suženjstvo (verjetno 
bi končala v javni hiši) in s tem dobiti denar za doto drugih dveh. Ko 
je Nikolaj to slišal, je ponoči skrivaj skozi okno plemičeve hiše vrgel 
mošnjo zlatnikov, kar je zadoščalo za prvo doto. Naslednjo noč je de-
janje ponovil. Tretjo noč ga je pri tem plemič zalotil, a je moral nato 
priseči, da ga ne bo izdal.

Druga legenda pripoveduje o bogataških sinovih, ki sta iz Azije pri-
potovala v Atene, kjer naj bi prejela Nikolajev blagoslov. Žal sta izbrala 
prenočišče pri pohlepnem gostilničarju, ki ju je med spanjem zabodel 
in razsekal. Zločin se je kot vizija prikazal tudi Nikolaju in ta je odhitel 
na njegovo prizorišče, kjer je z molitvijo oživel fanta.

V tretji legendi nastopajo podkupljivi guverner Evstahij in trije po 
nedolžnem obsojeni možje. Tokrat je Nikolaj nastopil še pred izvršitvi-
jo smrtne kazni. Zaustavil je krvnika in Evstahija prisilil, da je priznal 
zločin, za katerega se je tudi pokesal.

Nikolaj je bil zahvaljujoč naštetim dobrim delom in čudežem raz-
glašen za svetnika. Za zavetnika ga je vzelo več skupin ljudi, na primer 
mornarji, študentje, celo tatovi in seveda otroci, posebej sirote. Cerkev 
ga je zaradi zelo nezanesljive dokumentacije leta 1969 sicer izbrisala 
s seznama svetnikov, a med zavetniki še vedno ostaja eden najbolj 
priljubljenih.

MC Kotlovnica

Veselega decembra se še posebej veselijo otroci, saj prihajajo 
kar trije veseli možje z darili in zato so njihova pričakovanja v 
tem času največja. Prvi je sveti Miklavž, ljubitelj dobrote, ki že 
celo jesen peče piškote, da pridne otroke in vse dobre ljudi na 
god svoj obdari. Miklavž, kakor pri nas navadno imenujemo 
svetega Nikolaja, je zagotovo eden najbolj priljubljenih sve-
tnikov. Šesti december je veseli dan za otroke, ki vsako leto na 
predvečer Miklavževega prihoda pripravijo krožnike, peharje 
ali nogavice na mizo ali okensko polico, zjutraj pa veselju ni 
konca, saj so napolnjeni z okusnimi Miklavževimi darili. Pri-
dnim otrokom prinese sladkarije, sadje in skromna darilca, po-
redne pa pričaka šiba. Starši pogosto pravijo svojim otrokom, 
če boš priden, ti bo Miklavž prinesel tisto, kar si tako želiš, če 
ne, bo pa parkelj prinesel palico. Številni otroci se veselijo daril, 
zato starše pred decembrskimi prazniki kar bolj ubogajo.

Delavnice
Začetek nove video delavnice pod strokovnim mentorstvom Andreja Pod-

bevška je naključno sovpadel z največjim dosežkom udeležencev predhodne, 
februarske: neposredni prenos državne proslave ob Maistrovem dnevu je bil 
obogaten z dvema nekajminutnima posnetkoma, nastalima prav za to prilo-
žnost v produkciji video ekipe Mladinskega centra Kotlovnica.

Končana delavnica odrske tehnike se uspešno nadaljuje z individualnimi 
praktičnimi vajami novih mladih tehnikov, zaključujoča se Delavnica grafične-
ga oblikovanja napoveduje nadaljevanje, poleg tega smo organizirali prikaz 
posebne tehnike hitrega oblikovanja »speedart« in nekaj uspešnih preizkusov 
odlične poslovne ideje mladega kamniškega avtorja – družabne igre Grouptivi-
ty. Z javnim preizkušanjem bomo nadaljevali tudi v decembru, lepo vabljeni.

Koncerti
November je zaključil »jezni pesnik in kitarist«, bosanski psiho Damir Avdić, 

petke pred tem pa so polnili Dj-ji skupine IllusionArt, večer gramofonske Ju-
goton glasbe je v živo zabelil Dejan Kosić s harmoniko, kamniške barve pa je 
zastopal tudi bobnar Janez Spruk, ki je v Kotlovnici gostoval z odlično zasedbo 
ApplesauceLorraine, z domžalsko predskupino Solnce.

Kotlovnica ne gre na prej, gre na zdej!
ROK KOSEC, Mladinski center Kotlovnica

je stekla tudi kakšna solza. Vsem 
pridnim otrokom je še obljubil, 
da jih bo obiskal tudi ponoči na 
6. decembra, nagajivim pa zabičal, 
da naj razmislijo o svojih dejanjih. 
Če se ne bodo poboljšali, jih bo 
pričakala šiba tepežka. Miklavž 
je tudi obljubil, da bo prihodnje 

leto zopet prišel iz nebes na ze-
mljo, vendar morda ne bo utegnil 
sam obiskati vseh otrok. Zato bo 
prosil dobre ljudi, naj nam vsem 
prinesejo darila in naznanijo, da 
prihaja božič.

Miklavževo darilo je dobila 
tudi Bojana Klemenc



Izjemno uspešna sezona 
za kamniški gorski tek
Mitja Kosovelj je najboljši gorski tekač sezone 
2013, Gašper Bregar zmagovalec Pokala 
Slovenije, KGT Papež tudi vseekipni zmagovalec 
sezone 2013 

Na letnem zboru gorskih tekačev so podelili zaslužena priznanja naj-
uspešnejšim gorskim tekačem v letu 2013. Tomo Šarf, predsednik Zdru-
ženja za gorske teke, je bil izjemno zadovoljen s sezono 2013, z odlično 
organizacijo in izvedbo petih tekem za Pokal Slovenije, kjer je teklo kar 
650 udeležencev. Teka na Grintovec in Šmarno goro sta domačim tekačem 
omogočila, da se srečajo s svetovnim vrhom, saj so prišli tekači kar iz 14 
držav sveta. Prestižno štafetno zmago v postavi Kosovelj, Bregar, Oblak 
na tekmi v Morbegnu bo težko ponoviti. V sezoni 2014 pa bodo gorski 
tekači prvič nastopili na Balkanskem prvenstvu, v slovenski pokal pa se 
vračata tekma v Domžalah in tek na Krvavec.

Sezona 2013 je bila 
za slovenski gorski tek 
izjemno uspešna. Mi-
tja Kosovelj je znova 
postal svetovni prvak 
v gorskem maratonu, 
zato je prejel priznanje 
kot tretji najboljši atlet 
pri članih, med gor-
skimi tekači pa je bil 
proglašen za najbolj-
šega tekača leta 2013. 
Prejel je tudi posebno 
priznanje za 20 repre-
zentančnih nastopov v 
karieri. 

Na podelitvi so zaslužena priznanja prejeli najboljši v pokalu v vseh 
14 kategorijah. Pokal je letos štel pet tekem ( Osolnik, Ratitovec (izbirna 
tekma za EP ), Grintovec, Gore nad Idrijo (izbirna tekma za SP) in tek na 
Šmarno goro. Sezona je bila uspešna tudi organizacijsko, saj sta bili uspe-
šno izvedeni dve tradicionalni tekmi svetovnega pokala (tek na Grintovec 
in Šmarno goro).

V kategoriji mlaj-
ših deklic je 1. mesto 
v skupnem seštevku 
dosegla Tjaša Čirović, 
tretje pa Maša Viriant. 
Hana Dobovšek je bila 
na nehvaležnem 4. me-
stu, ker pa je bila ude-
leženka vseh tekem se 
ji je sreča nasmehnila 
pri žrebanju, saj je pre-
jela športno uro. 7. - 9. 
mesto so zasedle Tjaša 
Uršič, Iza Škrtič in Eva 
Šinkovec, 15. pa Brina 
Arbajter.

Pri mlajših dečkih so 
bile stopničke rezervirane za tekače KGT Papež: 1. mesto Igor Cosić, 2. 
mesto Miha Podbregar, 3. mesto Rok Podbregar. Peti je bil Aleš Prelovšek, 
14. Žan Grčar in 21. Žan Uršič. 

Med deklicami je promočno zmagala Ana Milović, pri dečkih pa so 
bile stopničke spet Papeževe: Zmagovalec je bil Miha Oražem, drugi Rok 
Sušnik in tretji Luka Uranič, četrti Nejc Uršič, šesti Nik Bencek, deveti pa 
Grega Zagorc. 

V kategoriji starejše deklice / dečki je bila Lucija Pevec druga, šesta Kim 
Kremžar Pančur, tretji Uroš Čirović, peti in šesti pa Blaž Uršič in Urban 
Arbajter. 

Pri mladincih so si od 2. do 4. mesta sledili Anže Božič, Jošt Lapajne, Nik 
Mernik, 6. Aljaž Božič, Karmen Orehek je bila sedma. 

Pri članicah so bile zaradi poškodb na 5. mestu Neja Kršinar, 11. Špela 
Zupan, 13. Petra Mikloša. 

Med člani so zmagovalne stopničke ponovno zasedli člani KGT Papež: 
kot zmagovalec Pokala Gašper Bregar, drugouvrščeni Mitja Kosovelj in 
tretji Nejc Kuhar. 5. in 6. mesto sta zasedla Bojan Ambrožič in Domen Zu-
pan, 8. Klemen Triler, 10. in 11. Simon Novak in Luka Mihelič, 14. Gregor 
Mlakar, 16. Aljaž Kožuh. 

V kategoriji mlajših veterank / veteranov je prvouvrščena Urša Trobec, 
drugi Mirko Janjatović, od 5. do 8. mesta sledijo Metod Bregar, Franc 
Sušnik, Izidor Berčič, Marjan Zupančič. Med starejšimi veterani je zmago-
valec Pokala Franci Teraž, tretji Bojan Kožuh, 9. Bojan Kemperl, 11. Lado 
Urh in 16. Ivan Urh. 

Vseekipni zmagovalec sezone 2013 je Klub gorskih tekačev Papež. 
Z dosežki naših tekačev pa je bil zadovoljen tudi Dušan Papež, pred-

sednik KGT Papež, ki je izjavil, da so odlični dosežki plod trdega dela 
tekačev, njihovih trenerjev ter dobrega sodelovanja in pomoči kluba. 

Čestitamo vsem dobitnikom priznanj!
MIRA PAPEŽ 

»Treningi in priprave na tekmo-
vanje so potekale najbolj optimal-
no v zadnjih letih. V sodelovanju z 
Gregom Zoretom, našim glavnim 
trenerjem TK Trisport, sva si izrisala 
ciklizacijo, ki sem jo 90-odstotno iz-
peljal. V »top« tednu sem prišel do 
36 ur efektivnega treninga, delal 
tridnevne simulacije tekme, poleti 
po 10-krat preplaval Bohinjsko in 
Blejsko jezero, jeseni pa relacijo 
Strunjan-Piran-Strunjan. Govorim 
o pripravah v zadnjih 12-ih tednih. 
Na kolesu sem opravil 5 x po 200 
km/dan ter 5 x po 150 km/dan. Te-
kaški treningi pa 3 x po 56 km/dan 
in 3 x po 34 km/dan. Bivši Kamniški 
kolesarski maraton (op.a. Kamnik-
Kozjak-Vransko-Mozirje-Črnivec-
Kamnik) v razdalji 100 km sem pre-
vozil 45-krat. Opravil sem veliko vaj 
za stabilizacijo in moč trupa. Srečo 
sem imel z lepim jesenskim vreme-
nom in odsotnostjo poškodb. Za-
dnjih 14 dni sem količino treninga 
spustil in dvigal intenzivnost. Cilj 
so bile stopničke, želja pa najvišja 
stopnička, ki mi še manjka«, je po-
vedal Miro o pripravah na letošnjo 
ultraman preizkušnjo. 

Prvi dan tekme ga je čakalo 
10 km plavanja. Iz vode je prišel 
kot sedmi, dve minuti pred več-

Odlične uvrstitve na državnem 
prvenstvu v športnem plezanju

V soboto, 23. novembra, je v Slovenski Bistrici potekala predzadnja tek-
ma državnega prvenstva v športnem plezanju v disciplini težavnost, kar 
pomeni plezanje smeri v višino, ob varovanju z vrvjo. Kot smo že navajeni, 
so mladi plezalci iz kluba ŠPO Kamnik dosegli nekaj odličnih rezultatov. 

Aljaž Resnik je v napetem super finalu dokazal, da v kategoriji cicibanov 
sodi med najboljše slovenske plezalce, saj je suvereno zmagal in drži tudi 
skupno prvo mesto v kategoriji. Tina Jereb je pozitivno presenetila z leto-
šnjim najboljšim rezultatom, priplezala je namreč na 3. mesto v kategoriji 
starejših deklic. 

Pohvaliti velja tudi Dominiko Kodra, ki je v kategoriji cicibank dose-
gla 7. mesto in Gregorja Spruka, ki je pri kadetih prav tako dosegel 7. 
mesto.

H2O NOVICE

Začela se je nova sezona 
V sredo, 20. novembra, so se začela tekmovanja v sezoni 2013/14. V 

članski konkurenci so se kamniški vaterpolisti najprej pomerili z Branikom 
iz Maribora. Mariborčani so bili premočan nasprotnik, saj se jim pozna 
nastopanje v Jadranski vaterpolski ligi, končni rezultat je bil 18-4. Kamni-
čani bodo imeli sedaj dovolj časa za pripravo na DP.

Bolj uspešni so bili najmlajši vaterpolisti našega društva. Dekleta in 
fantje so pokazali, da se lahko kosajo z vsem v naši državi. Na prvem 
turnirju smo imeli dve ekipi, prva ekipa je osvojila 3. mesto, saj je bil v 
polfinalu Triglav iz Kranja močnejši, v tekmi za 3. mesto pa so premagali 
Kokro. Druga kamniška ekipa, v kateri so igrala dekleta in 3 fantje, je 
premagala vse nasprotnike, ki so igrali izven konkurence, v tekmi za prvo 
mesto tudi koprsko Bonifiko. 

V Kopru je v organizaciji VK Bonifika potekal turnir DP za ekipe do 
13 let. Kamničani so igrali proti AVK Branik iz Maribora in zmagali 15-4, 
strelci za kamniško ekipo so bili: David Lukič 6, Tjaša Belentin 3, Martina 
Kemperl in Luka Sokler 2, Nemanja Bjedov in Gašper Brišnik 1 gol. V me-
secu decembru začnejo s tekmovanji kadeti do 15 let, od fantov letnik 
1999 v novi sezoni pričakujemo najboljše rezultate. 

Dober mesec poteka vadba v bazenu v CIRIUS, kjer se najmlajši kalijo 
za bodoče vaterpoliste. Vadba je namenjena otrokom od 4. do 8. leta, ki 
se učijo plavanja in se prilagajajo na vodo, nato se je potrebno voziti v 
Kranj ali Ljubljano. Tedensko se vozi na vadbo v Kranj in Ljubljano preko 
50 vaterpolistov in vaterpolistk, kljub temu pa so naši programi dobro obi-
skani. Posebej dobro je obiskana skupina otrok letnik 2002-2004. Odlično 
so obiskani tudi rekreativni programi, mali vaterpolo in vodna košarka. 
Po vseh letih delovanja v športu me vedno bolj preseneča, da se bolj ne 
podpre gradnja zimskega bazena v Kamniku, saj Kamničani vedno bolj 
množično iščejo tovrstno rekreacijo. 

DARE HOMAR

Zmagovalec med dečki Miha Oražem, drugo 
uvrščeni Rok Sušnik, tretji Luka Uranič.

Zmagovalec med ml. dečki Igor Cosić, drugo 
uvrščeni Miha Podbregar in tretji Rok Pod-
bregar.

Miro Kregar svetovni prvak v Ultraman triatlonu 

nim rivalom in dobrim prijate-
ljem Brazilcem Ribeirom. Nato 
je tekmovalce čakalo še 174 kilo-
metrov in 2300 višinskih metrov 
kolesarjenja do cilja prve etape. 
»Prvi dan mi je šlo vse po planu. 
Na plavanju smo imeli močan pro-
titok, zato so bili plavalni časi slabi. 
Na kolesu je bilo težko. Na začetku 
najprej klanec, nato močan veter v 
prsa, kar mi ne odgovarja preveč. 
V zadnjem delu trase se je ulilo, 
kar mi odgovarja, in do konca sem 
uspel pridobiti dve mesti in prvi 
dan sem zaključil na petem me-
stu«, nam je utrujen, a zadovoljen 
poročal Miro.

V etapi drugega dne, ki je na-
menjena 276 km kolesarjenja z 
dobrih 2600 metrov višinske razli-
ke, je Miro dokazal, da prevoženi 
kilometri v pripravljalnem obdobju 
niso bili zaman. Povprečne hitrosti 
najboljših se gibljejo med 35-37 
km/h, kar je dovolj, da s progo 
opravijo s časom okrog 7 ur in ne-
kaj minut. Ciljno črto je Miro pre-
vozil prvi, a zaradi pribitka šestih 
minut končal etapo na drugem 
mestu. V skupnem seštevku pa je 
pristal na tretjem mestu s petnajst 
minutnim zaostankom za Ribeirom. 
»Kolesarjenje se je začelo s spu-

stom. Ko se spust konča, pravila 
ne dopuščajo več vožnje v zave-
trju. Sodnik je ocenil, da sem bil 
preblizu tekmovalcu pred seboj 
in me kaznoval s šestimi minuta-
mi pribitka. Sicer mi je šlo odlično, 
veter v hrbet mi odgovarja, letelo 
je čez 50km/h, desetminutni zao-
stanek sem kmalu spremenil v dve 
minuti naskoka, v zadnji klanec 
sem ujel še vodilnega, se nekaj časa 
»sabljal« z njim, ga prehitel in v cilj 
prišel kot prvi.«

Zadnji dan so se tekmovalcispo-
padli s 84-kilometrskim tekom po 
razbeljenih cestah na lavinih po-
ljih. Kot običajno sta z Ribeirom 
narekovala ubijalski tempo že 
takoj na začetku. Prvih deset kilo-
metrov sta pretekla v štiridesetih 
minutah. Po sončnem vzhodu se 
je počasi začela dvigovati tempe-
ratura, ki je poleg utrujenosti iz 
prvih dveh dni, še otežila pogoje 
dvojnega maratona. Vendar vse le 
ni šlo tako gladko. »Z Ribeirom sva 
takoj navila tempo. Dobro nama je 
šlo, potem pa kot strela z jasnega. 
Članica spremljevalne ekipe se je 
nagnila skozi okno avta ravno pred 
sodnikom, ki je presodil, da gre za 

nedovoljeno pomoč. Dobil sem 12 
minutno kazen. Ribeiro je bil s to 
kaznijo že 27 minut pred menoj in 
sem mu že čestital za zmago. Nato 
pa sem na 20. kilometru začutil, 
da je v težavah in izkoristil prilo-
žnost za napad. Na 42. kilometru 
sem skoraj prepolovil zaostanek za 
Ribeirom, ki je bil v vse večjih teža-
vah s krči v nogah in želodcu«, je 
o drami, ki se je dogajala na teku, 
povedal Miro. S pravilno prehrano 
in dobro tempiranim tempom je 
Miro prednost še povečal in te-
kaško preizkušnjo končal s časom 
6:30, kar je zadoščalo za skupno 
zmago in naslov svetovnega prva-
ka. Konkurenco je ugnal s časom 
23:42:07. Drugouvrščeni Alexandre 
Ribeiro je tokrat moral priznati po-
raz, saj je na koncu zaostal več kot 
45 minut. Več o poteku tekmova-
nja si lahko preberete tudi na in-
ternetni strani http://www.kregar.
trisport-klub.si/

Miro si je s trdim delom ne-
dvomno zaslužil zmago, zato mu 
iskreno čestitamo in mu želimo še 
veliko športnih užitkov.

TOMAŽ PLANKO

Ultraman 515 km, od tega 10 km plavanja, 421 km kolesarjenja 
in 84 km teka je potrebno premagati v peklenskem tempu v treh 
etapah.Miro Kregar se je tekmovanja na Havajih udeležil že osmič in 
se minulo nedeljo, 1. decembra, prvič veselil zaslužene zmage. Prvo 
mesto je edino, kar mu je še manjkalo v mozaiku njegovih odličnih 
nastopov na tem tekmovanju, saj nikoli ni bil uvrščen slabše od 
petega mesta.

Nov svetovni prvak v Ultraman triatlonu Miro Kregar z večnim tek-
mecem, večkratnim zmagovalcem te preizkušnje in dobrim prijateljem 
Brazilcem Alexandrom Ribeirom. 

Iz kegljaških vrst

Calcit prvak jesenskega dela prvenstva
evroligaški nastop v Zadru. Trener 
Mariborčanov Bojan Pihlar se je 
tokrat močno uštel, saj je računal, 
da je njegova ekipa odlično kondi-
cijsko pripravljena in bo prišla do 
ugodnega rezultata. Toda stvari so 
se zgodile drugače. Najprej jih je v 
Mariboru presenetil Triglav, nato pa 
so jih varovanci trenerja Francija 
Spruka dobesedno zmleli. Uvodna 

trojka Damjan Hafnar 
(576), Klemen Mahko-
vic (611) in Franc Gru-
bar (565) je hitro prišla 
do zanesljivega vodstva. 
Ob polčasu je Calcit 
vodil 3:0 in imel 92 ke-
gljev prednosti. Gostje 
so računali, da bodo 
z drugo trojko Kirbiš, 
Sandi Sajko in Ružman 
zadevo obrnili v svo-
jo korist. Toda Prosen 
(592), Oman (602) in 
Štrukelj (572) se kljub 
poraznemu začetku niso 
vdali in na veliko vese-
lje številčnega občinstva 

prišli do visoke zmage s kar 7:1 in 
153 keglji razlike. Zmaga jim je pri-
nesla tako želen naslov jesenskega 
prvaka. Do sredine januarja imajo 
čas, da se v miru pripravijo na na-
daljevanje prvenstva in si na koncu 
priigrajo tudi pravi naslov, kar je 
nekajletni sen kamniških kegljaških 
zanesenjakov.

Prav tako je z jesenskimi nastopi 
zaključila ženska ekipa ETA. Naj-
prej so na gostovanju v Celju proti 
eni najboljših ekip na svetu dosegle 
zelo dober rezultat, saj so izgubile le 
z 2:6. Izkazala se je Ivka Nardoni, 
ki je podrla izvrstnih 592 kegljev in 
vzela skalp nekdanji svetovni prva-
kinji Barbari Fidel. V zadnjem kro-
gu so Kamničanke doma zanesljivo 
premagale Konstruktor. S šestimi 
zmagami in tremi porazi so trenutno 
četrte, le točko za drugo uvrščenim 
Proteusom. Varovanke Franca Gru-
barja so tako dosegle zadan cilj, uvr-
stitev med najboljše štiri ekipe, z le 
eno napako, nenadejanim porazom 
doma proti Ljubelju iz Tržiča.

V 2. ligi zahod zelo uspešno igra 
mlada ekipa Calcita, ki je po prvem 
delu na šestem mestu, vendarle le 
dve točki za drugim Mas Techom 
iz Črnomlja. 

STANE KADUNC

Končal se jesenski del prvenstva v vseh državnih kegljaških ligah, 
ki se bo zapisal z zlatimi črkami v kamniško kegljanje. Moški ekipi 
Calcita je uspelo priti do naslova jesenskega prvaka in to zelo pre-
pričljivo, saj ima pred prvim tekmecem Triglavom iz Kranja kar tri 
točke prednosti. 

Kamničani, vsak v svoji tekmovalni smeri.

so imeli na željo Mariborčanov na 
kegljišču v Kamniku še veliki derbi 
z aktualnimi prvaki Konstruktor-
jem, ki je imel v uradnem terminu 

V predzadnjem krogu so Kamni-
čani gostovali v Hrastniku, kjer so 
kljub nekompletni postavi dosegli 
zanesljivo zmago. Le dan pozneje 



km/h«, je dirko opisal Hribovšek.
Lovše je zadržal skupno prvo 

mesto, po treh dirkah ima 98 točk, 
Hribovšek pa je zaostanek prepolo-
vil in na drugem mestu zaostaja le 
še za 7 točk.

Ob ribnikih ob Muri so tekmovali 
še trije mladi kolesarji Calcita. Med 
dečki do 15 let je Žan Pahor osvojil 
šesto mesto, na sedmem je končal 
Matic Kranjec Žagar, med deklicami 
do 15 let pa je Hana Kranjec Žagar 
osvojila drugo mesto.

Nad potezo Kolesarske zveze 
Slovenije, da je obudila ciklokros, 
so navdušeni vsi. »S ponovno orga-
nizacijo ciklokrosa v Sloveniji sem 
zelo zadovoljen, saj tekmovalcem 
razbije monotonost med zimskimi 
dnevi. Tekem sem se udeleževal že 
pred dvema letoma. Žal zaradi raz-
mer v Sloveniji večina tekmovalcev 
še nima ciklokros kolesa, kar bi na-
redilo tekme še bolj zanimive. Sama 
proga je bila prava ciklokros, z veliko blata ter odsekom, kjer je bilo 
potrebno peš. Upam, da se bodo tekme še odvijale v takšnih razmerah in 
da se ohranijo tudi v prihodnjih letih«, je bil po tekmi za Veliko nagrado 
Urha navdušen Peter Zupančič, ki je zmagal v kategoriji do 19 let.

Naslednja ciklokros dirka bo v soboto, 7. decembra, v Kranju ob ve-
lodromu Stražišče. PR CALCIT BIKE TEAM

V najuspešnejšem kamniškem športnem kolektivu z odlični-
mi predstavami nadaljujejo tudi v letošnji sezoni. Odbojkarice 
Calcit Volleyballa so v srednjeevropski ligi že na drugem mestu, 
drugi pa so v 1. DOL moški tudi odbojkarji. Obe ekipi sta z odli-
ko opravili tudi nastope na evropski sceni z uvrstitvijo v glavni 
del tekmovanja pokala Challenge. Prav tako so oboji praktično 
že uvrščeni na zaključni turnir slovenskega pokalnega tekmo-
vanja.

Varovanke Gašperja Ribiča so tudi v drugi polovici novembra 
nadaljevale zmagovito serijo, ki so jo začele po uvodnem porazu 
srednjeevropske lige proti Novi KBM Branik. Zanimivo je, da imajo 
več težav proti nasprotnicami v kamniški športni dvorani. V petem 
krogu srednjeevropske lige so šele po hudem boju s 3:2 premagale 
madžarsko ekipo Teva Gödöllö, medtem ko so minulo soboto s 3:1 
premagale dunajski SVS Post, ki je brez večjih težav dobil prvi niz. 
Vmes so v srednjeevropski ligi gostovale v Bratislavi, kjer so s 3:0 
premagale domači Doprastav. Da v gosteh igrajo bolje, se je potrdilo 
tudi v pokalu Challenge, v katerem so bile pred domačimi navijači 
boljše od švicarske ekipe Franches-Montagnes z izidom 3:2, v gosteh 
pa so jo premagale s 3:1. V naslednjem krogu bodo igrale z Linzem. 
Zmagovito novembrsko serijo so Kamničanke potrdile tudi z zmago 
na prvi četrtfinalni tekmi pokala Slovenije v Kopru.

»Za nami je res naporno obdobje. Prejšnjo soboto smo gostovali 
v Bratislavi, v sredo smo bili v Švici, v soboto smo igrali s SVS 
Postom. Dekletom lahko samo čestitam za borbenost, saj so ne gle-
de na utrujenost iz sebe iztisnile maksimum in si resnično zaslužijo 
pohvale za zmage na zadnjih tekmah. Toda še naprej je naš cilj, da 
napredujemo s tekme na tekmo, zato nas dosedanji uspehi ne smejo 
ustaviti. Ne treningih se moramo še naprej dokazovati, veliko je še 
stvari, ki jih moramo popraviti. Če nam bo to uspelo, lahko ta ekipa 
premakne še veliko mejnikov«, je s svojimi varovankami zadovoljen 
Gašper Ribič.

Kanalci jim ne ležijo
Če Kamničani ne bi igrali z ekipo Salonita, bi se veselili doslej samih 

zmag v letošnji sezoni. Toda že v drugem krogu 1. DOL so morali prizna-
ti premoč odbojkarjev Salonita, čeprav so igrali v domači dvorani, prav 
tako so praznih rok proti Kanalcem ostali v prejšnjem krogu domačega 
prvenstva. Z zmago je Salonit na prvenstveni lestvici prehitel odbojkarje 
Calcit Volleyballa, ki so na treh zaporednih gostovanjih trikrat zmagali. 
V Novi Gorici so bili s 3:2 boljši od Go Volleyja, v Novem mestu so 
s 3:1 premagali Krko in s 3:0 Šoštanj Topolšico. V pokalu Slovenije 
so se uvrstili na zaključni turnir, v pokalu Challenge pa so po zmagi v 
Brčkem na domačem igrišču Jedinstvo premagali s 3:2. V prvem krogu 
glavnega dela pokala Challenge Kamničane čakata tekmi z avstrijsko 
ekipo Amstetten, ki sodi v kategorijo premagljivih. 

»Čeprav smo na prvi tekmi 
slavili s 3:0, smo vedeli, da 
nas na povratni tekmi čaka še 
ena težka tekma. V Brčkem smo 
imeli srečo, da nam je stekel za-
četni udarec in da so domačini 
imeli težave na sprejemu. Na 
povratni tekmi v Kamniku so 
sprejem držali skozi vso tekmo, 
zato tako težka tekma. V četrtem 
nizu smo le strli njihov odpor. 
Žal naše zdravstveno stanje ni 
blesteče, saj nas že vso sezono 
pestijo poškodbe. Toda naša 
trma, nepopustljivost in odli-
čen ekipni duh so naš zaščitni 
znak v tej sezoni. Verjamem, da 
bo tako tudi v nadaljevanju«, je 
dogajanja v kamniški prvi moški 
ekipi komentiral Jernej Stavbar, 
28-letni odbojkar iz Frama, ki že 
tretjo sezono uspešno nosi dres 
Calcit Volleyballa.

Član kamniškega Calcit Bike Teama Boštjan Hribovšek je le do-
čakal prvo zmago v ciklokrosu, ki šteje za pokal Slovenije. Vso kon-
kurenco je premagal minulo nedeljo, na prvi decembrski dan v Gra-
dišču, ob ribnikih pri reki Muri. V tesnem zaključku je bil močnejši 
od drugouvrščenega Primoža Obala (KK Tropovci) in Jana Tratnika 
(Tirol cycling team), zmagovalec prvih dveh dirk Matej Lovše (Tuš- 
mobil) je bil tokrat četrti.

Boštjan je bil na prvi dirki za Veliko nagrado Urha v Ljubljani peti, na 
drugi dirki v Idriji na razmočenem terenu je stopil na tretjo stopničko, to-
krat pa je prikolesaril do zmage v zadnjih metrih. »Bilo je napeto do konca, 
bili smo skupaj praktično celo dirko. Videl sem, kje delajo napake, kje so 
počasni, kje so hitri. Počakal sem do konca, do zadnjega tehničnega dela, 

na zadnjih 200 me-
trov, na ravnino. Obal 
je bil spredaj kakšnih 
50 metrov, ampak sem 
imel toliko moči, da 
sem ga ujel. Proga je 
bila lepa in nič kaj teh-
nična, po kolovozu in 
nekaj makadama, brez 
dolgega klanca. Bila 
je hitra, povprečno 
hitrost smo imeli 27 

Kegljaška ekipa ŠRD Calcit
Pričela se je deveta sezona Občinske lige Kamnik v kegljanju. Sodeluje 

tudi ekipa ŠRD Calcit. Letošnja liga je polna presenečenj in tekmovalno-
sti, saj so ekipe Ambrož Team, Kegelj Team, ŠRD Calcit, Zarja Elektronika, 
Mladinci, DU Kamnik, ŠD Soteska in ŠD Policist zelo izenačene. ŠRD Calcit 
zaseda tretje mesto. 

Tekmovalni del ekipe ŠRD Calcit sestavljajo: (zleve stojijo) Samo Podjed, 
Uroš Zupanc, Albin Grubar, Mirko Golič in Bojan Bojkov. Z leve čepijo: Dejan 
Lorenčič, Aleš Prosen, Franci Grkman (vodja ekipe) in Simona Hren, manjka 
poškodovani Blaž Podjed.

Drugi člani ekipe so še: Anton Mezga, Danijel Vidmar, Nika Progar, Brane 
Progar, Franci Popit in Gašper Burkeljca.

Poleg občinske lige se člani ŠRD Calcit udeležujemo turnirjev in tekmovanj 
v Kamniku in drugod po - Sloveniji, zato tudi pridno treniramo. Poleg veselja 
do kegljanja nas druži prijateljstvo, tako v službi kot tudi izven nje.

UROŠ ZUPANC

Maks najbolj natančen
Za kamniškimi strelci je uspešna otvoritev sezone streljanja z zračnim 

orožjem. Po solidnem prvem krogu državnega pokala v vseh kategorijah 
so na drugem krogu potrdili dobro pripravljenost. Najbolj je navdušil Maks 
Šorn, ki je z osebnim rekordom 384 krogov (od 400 možnih) v krstnem 
nastopu v elitnem slovenskem tekmovanju z zračno puško skupaj s preka-
ljenima strelcema Damjanom Burjo (385 krogov) in Boštjanom Fabjanom 
(390 krogov) zasedel peto mesto med dvanajstimi najmočnejšimi sloven-
skimi ekipami. Fabjan si je z rezultatom zagotovil tudi finalni nastop osmih 
najboljših strelcev, v katerem je napredoval na sedmo mesto. To je bil zanj 
že drugi zaporedni finalni nastop.Vikend pred ligaškim tekmovanjem je bil 
sedmi na pokalu Gorenje vasi.

Tudi stari znanec finalnih nastopov Rožle Repič si je v Ljubljani na naj-
višjem rangu tekmovanja z zračno pištolo zagotovil mesto med najboljšo 
osmerico. Z uspešnim streljanjem v finalnem nastopu si je priboril peto 
mesto. Še mesto višje pa je s 377 doseženimi krogi skupaj s svojim očetom 
Marjanom (368 krogov) in klubskim kolegom Strellanom Johanssonom (373 
krogov) zasedel v ekipni razvrstitvi.

Na ljubljanskem strelišču na Dolenjski cesti je sledilo tekmovanje mlajših 
kategorij. Maks je z izkušnjo nastopanja med elito tudi v kategoriji kadetov 
nastopil odlično. Dosegel je 381 krogov, kot tudi konkurent iz Slovenskih 
Konjic. Po strelskih pravilih se v primeru izenačenega rezultata upošteva 
seštevek zadnjih 10 strelov. Ravno v zaključku tekme pa je bil Maks najbolj 
zbran ter Kamniku pristreljal 96 krogov in prvo zlato letošnje sezone.

Dober nastop je uspel tudi njegovi sestri Sabini, ki se je po prvih 10 
strelih z 90 krogi potegovala za stopničke, nastop pa s 175 krogi konča-
la na visokem šestem mestu. Z dobrim rezultatom se lahko pohvali tudi 
Luka Mestek (172 krogov). V kategoriji dečkov sta nastopila še Žiga Mikeli  
(156 krogov) in David Hodnik (156 krogov), kar je med 17 moštvi zadoščalo 
za solidno sedmo mesto. JURE UGOVŠEK

Matevž Hribar  
z dvema kolajnama

Več uspeha za 
drugo moško 
ekipo Calcita 

Medtem ko prva ženska ekipa 
Calcita navdušuje s svojimi pred-
stavami, imajo varovanke Franci-
ja Obolnarja v prvi drugoligaški 
sezoni več težav. V petem krogu 
so mlade Kamničanke s 3:2 sicer 
premagale Žirovničanke, s kate-
rimi so lani še igrale v tretji ligi, 
nato pa v naslednjih tekmah niso 
osvojile niti niza. Najprej so jih 
v Kranju premagale odbojkarice 
Triglava, nato pa v dvorani OŠ 
Stranje še Volleyball Ljubljana. Z 
novima porazoma je druga žen-
ska kamniška ekipa na osmem 
mestu prvenstvene lestvice z le 
šestimi točkami. Bolj uspešni so 
v 3. DOL zahod odbojkarji Calcita, ki so po sedmih odigranih krogih na 
tretjem mestu s štirinajstimi točkami. V Braslovčah so proti domači ekipi 
izgubili z 2:3, nato pa so v Stranjah s 3:1 premagali Ljubljano in v sedmem 
krogu s 3:0 še drugo ekipo Salonita.

Kadetinje Calcita brez poraza v A ligo
Ekipe Calcit Volleyballa z veliko uspeha igrajo tudi v mlajših katego-

rijah. Kadetinje so na četrtem kvalifikacijskem turnirju v Stranjah brez 
težav ugnale vrstnice iz Škofje Loke in Ljubljane ter z osmimi zmagami 
brez izgubljenega niza zanesljivo osvojile prvo mesto ter se tako uvrstile 
v A ligo. Po poteh kadetinj gredo tudi starejše deklice pod vodstvom Žive 
Cof, ki so minulo nedeljo v Kopru prav tako potrdile napredovanje v A 
ligo. Vanjo so se brez izgubljenega niza uvrstili tudi starejši dečki, ki jih 
vodi Jure Sitar. S tekmovanjem so konec prejšnjega tedna začele tudi 
deklice v mali odbojki. Na prvem turnirju je prva ekipa Calcita osvojila 
prvo mesto, druga kamniška ekipa je bila tretja. MIHA ŠTAMCAR

foto: Primož Mahkovec

Žan Pahor (na levi) in 
Matic Kranjec Žagar 
sta se odlično odreza-
la na vseh treh dirkah 
v ciklokrosu v katego-
riji do 15 let. 

Boštjan Hribovšek je na tretji dir-
ki v ciklokrosu taktično ugnal vso 
konkurenco in se v skupnem se-
števku močno približal vodilnemu 
Mateju Lovšetu.

Boštjan Hribovšek do najvišje stopničke 
na tretji dirki v ciklokrosu

Šele sedemnajstletna Lana Ščuka v 
letošnji sezoni prvič igra za Calcit 
Volleyball, tako kot Sara Valenčič in 
Meta Jerala. 

Na občinskem prvenstvu v namiznem tenisu so se pomerili tudi Svetec, 
Brinovec, Starc, Kralj, Močnik in Hribar ter mlada Uranič in Jokić 
(na fotografiji spredaj).

Kamniški odbojkarji po zmagi nad 
ekipo Jedinstva iz Brčkega v pokalu 
Challenge.

Iz tabora Calcit Volleyball

Le od kod Kamničanke 
jemljejo svojo energijo?

NAPOVED TEKEM OK CALCIT VOLLEYBALL
ŽENSKE - Srednjeevropska liga
Osmi krog, sobota, 7. december, ob 18. uri, ŠD Lukna Maribor:  
Nova KBM Branik – CALCIT VOLLEYBALL
Deveti krog, sobota, 14. december, ob 17.30 uri, ŠD Kamnik:  
CALCIT VOLLEYBALL – Slavija Bratislava

ŽENSKE – pokal Challenge
Prva tekma drugega kroga, sreda, 11. december, ob 19. uri, ŠD Kamnik: 
CALCIT VOLLEYBALL – Askö Linz
Druga tekma drugega kroga, sreda, 18. december, ob 19. uri:  
Askö Linz - CALCIT VOLLEYBALL

MOŠKI – 1. DOL
Dvanajsti krog, sreda, 4. december, ob 20. uri, ŠD Kamnik:  
CALCIT VOLLEYBALL – Lunos Maribor
Trinajsti krog, sobota, 7. december, ob 18. uri, ŠD Planina:  
Astec Triglav - CALCIT VOLLEYBALL
Štirinajsti krog, sobota, 14. december, ob 20. uri, ŠD Kamnik:  
CALCIT VOLLEYBALL – Panvita Pomgrad 
Petnajsti krog, sobota, 21. december, ob 19. uri, ŠD Šoštanj:  
Šoštanj Topolšica - CALCIT VOLLEYBALL

MOŠKI – pokal Challenge
Prva tekma prvega kroga, sreda, 11. december, ob 18.30 uri,  
ŠD Amstetten: Amstetten - CALCIT VOLLEYBALL
Druga tekma prvega kroga, sreda, 18. december, ob 19. uri:  
CALCIT VOLLEYBALL - Amstetten

ŽENSKE – 2. DOL zahod
Deveti krog, sobota, 14. december, ŠD OŠ Stranje, ob 16. uri:  
CALCIT VOLLEYBALL – Mladi Jesenice

MOŠKI - 3. DOL zahod
Deveti krog, sobota, 14. december, ŠD OŠ Stranje, ob 14. uri:  
CALCIT VOLLEYBALL – SIP Šempeter II

STAREJŠE DEKLICE – kvalifikacijski turnir
Peti krog skupine D, nedelja, 15. december, ŠD OŠ Stranje, ob 10. uri: 
CALCIT VOLLEYBALL II - CALCIT VOLLEYBALL I, CALCIT VOLLEYBALL I – 
Volleyball Ljubljana I, Luka Koper - CALCIT VOLLEYBALL II

Občinsko prvenstvo v namiznem tenisu v kategorijah moške, ženske in 
mešane dvojice je potekalo v OŠ Marije Vere v nedeljo, 1. decembra. Nasto-
pilo je 40 igralk in igralcev. Tekmovanje je postreglo z dokaj pričakovanimi 
rezultati. Najbolj prijetno je presenetil Matevž Hribar iz Tuhinja z zlato 
kolajno v mešanih dvojicah z Žano Hribar in srebrno v moških dvojicah z 
Milanom Močnikom. Všečne igre so uprizorili mladi igralci iz namiznoteni-
škega kluba Kamnik in mlade igralke iz Tuhinjske doline. Pogovarjali smo 
se z najbolj izkušenim igralcem in legendo kamniškega pink ponka Jankom 
Brinovcem. »Minili so zlati časi namiznega tenisa, prišli so novi moderni 
športi, toda z ustanovitvijo NTK Kamnik je prišlo do ponovnega aktivi-
ranja. Zagnano smo začeli z vadbo in tekmovanji v ligah in na turnirjih. 
Kvalitetno delo z mladimi in z člani v športnih društvih Šmartno, Tuhinj in 
Šmarca smo videli tudi na današnjem tekmovanju. V Ljubljanski in Gorenj-
ski ligi Kamničani postajamo strah in trepet za nasprotnike.« Predsednik 
NTK Kamnik Željko Đurić je dodal: »Organizacijsko zelo napredujemo. 15. 
decembra bomo izvedli že 4. Mednarodno prvenstvo Kamnika v OŠ Marije 
Vere s pričetkom ob 9. uri. Prijavil se je že najboljši slovenski igralec vseh 
časov, dvakrat zlati z evropskih prvenstev Edvard Edo Vecko. Iz Srbije prihaja 
balkanski prvak Milutin Glavaški s svojo močno zasedbo, kot tudi mojstri 
iz sosednje Avstrije. Vsi najboljši slovenski igralci so že prijavljeni. Obeta se 
spektakularno tekmovanje. Vse občane, ljubitelje bele žogice, vabimo na 
ogled in na sodelovanje.«

Dobitniki kolajn na občinskem prvenstvu so:
Moške dvojice:  1. Starc Tone, Kralj Tone 2. Hribar Matevž, Močnik Milan 

3. Brinovec Janko, Svetec Gregor
Ženske dvojice:  1. Jokić Leja, Grom Darja 2. Klopčič Monika, Komatar 

Urška 3. Hribar Lana in Žana 
Mešane Dvojice:  1. Hribar Žana in Matevž 2. Bezovnik Tijana in Dejan 3. 

Darja Grom, Miroljub Božić
Zapisala: TJAŠA ŽIBERT 



ZAHVALA

V 77. letu življenja se je od nas tiho 
poslovil naš dragi ata, brat in stari ata

NIKOLA DORČIĆ
Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, 
prijateljem in znancem iz Baške za izrečena sožalja, 
podarjeno cvetje, sveče, svete maše in spremstvo na njegovi 

zadnji poti. 

Vsi njegovi

November 2013

Tako tiho, skromno si živela, 
takšno tudi si življenje imela,
zdaj rešena vseh si bolečin, 
za tabo ostal bo boleč spomin.

ZAHVALA

V 73. letu nas je zapustila naša draga 
mama, žena, babica, prababica, sestra,  

teta in svakinja

MARIJA MODRIJAN
roj. Pestotnik z Malega hriba

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, sosedom, 
znancem za izrečena sožalja, darovano cvetje, sveče in svete 

maše.
Zahvala gospodu župniku Simonu Lorberju za lepo opravljen 
poslovilni obred in pevcem župnije Šmartno za lepo odpete pesmi. 
Za ganljive poslovilne besede hvala kmečkim ženam, sosedom in 

Francu Modrijanu. 
Posebna zahvala dr. Plešnarjevi iz ZD Kamnik, Onkološkemu 

inštitutu v Ljubljani in sestram.
Hvala vsem, ki ste jo imeli radi in jo boste ohranili v lepem spominu. 

Žalujoči: vsi njeni

Oktober 2013

Srce je omagalo,
tvoj dih je zastal,
a nate spomin bo večno ostal.

ZAHVALA

V 67. letu je svojo življenjsko pot sklenil 
in po težki bolezni za vedno zaspal 

VINKO PANČUR
iz Kamnika

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, 
prijateljem in znancem, ki ste nam stali ob strani, hvala za 

izrečena sožalja, darovano cvetje, sveče, darove in maše.
Hvala vsem, ki ste ga pospremili na zadnji poti, pevcem, 

pogrebcem in župniku gospodu Dularju.

Hvala vsem, ki ste ga imeli radi.
Vsi njegovi

November 2013

Oj, kje si mati zlata, 
kako se toži mi po tebi!
Oj, ko bi se odprla vrata 
in se prikazal tvoj obraz. 

ZAHVALA

Mnogo prezgodaj je v 65. letu odšla naša 
mamica, tašča in babica

RUVA ADROVIĆ
Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, sosedom 
in znancem, ki ste nam v težkih trenutkih stali ob strani, hvala 

za izrečena sožalja, cvetje in pomoč.

Hvala vsem, ki ste jo pospremili na njeni zadnji poti.

Žalujoči: hčerki Sanela in Elvira, zeta Misin in Džemal,  
vnuki Fuad, Albert, Adnan, Elvedin in Amar

November 2013

Mar prav zares odšel je tja v neznano? 
Kako je mogel, ko smo mi še tu? 
Nositi moramo vsak svojo rano, 
da mu ne zmotimo miru…

ZAHVALA

Po izpolnjenem 85. letu je za vedno odšel 
naš dragi ati, dedek in pradedek

IVAN SODNIK
iz Vrhpolj pri Kamniku

Iskreno se zahvaljujemo sorodnikom, sosedom, prijateljem in 
znancem za pomoč, izrečene besede sožalja, podarjeno cvetje 

in sveče.
Posebna zahvala tudi članom Gasilskega društva Nevlje in 
gasilcem bližnjih gasilskih društev ter Konjeniškemu klubu 

Komenda.
Najlepša hvala vsem, ki ste ga pospremili na njegovi zadnji poti.

Žalujoči vsi njegovi

November 2013

Vsak človek je zase svet,
čuden, svetal in lep
kot zvezda na nebu …

(Tone Pavček)

ZAHVALA

V 89. letu življenja nas je zapustila naša 
draga teta in svakinja

ANTONIJA GOLOB
rojena ČESEN

Iskrena hvala vsem, ki ste nam izrekli sožalje, darovali cvetje 
in sveče in jo spremili na njeni zadnji poti na kamniških 

Žalah.

Žalujoči: vsi njeni

Kamnik, november 2013

Srce je omagalo,
tvoj dih je zastal,
a nate spomni bo večno ostal. 

ZAHVALA

V 62. letu nas je po hudi bolezni zapustil 
naš ati, dedi, brat in stric

LOJZE KOŽELJ
Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem 
in znancem, ki ste ga pospremili na njegovi zadnji poti. Zahvala 
župniku Antonu Prijatelju za lepo opravljen pogrebni obred, pevcem 

in gasilskemu društvu Kamniška Bistrica.
Posebna zahvala dr. Dolenčevi, sestri Jani, prijateljema Jožetu 
Omahni in Dominiku Spruku za skrb in pomoč pri njegovi 

bolezni.
Hvala vsem za izražena sožalja, podarjene sveče in svete maše.

Žalujoči: vsi njegovi

Županje njive, Kamnik, november 2013

Mar prav zares odšel je tja v neznano?
Kako je mogel, ko smo mi še tu …?
Nositi moramo vsak svojo rano
molče, da mu ne zmotimo miru.

ZAHVALA

V poznih jesenskih dneh nas je zapustil 
nam vsem dragi

JANEZ VEROVŠEK
Ob boleči izgubi se iskreno zahvaljujemo vsem, ki ste Janeza z nami 
pospremili na zadnjo pot. Hvala za darove, cvetje, sveče in za svete 

maše. 
Posebej bi se radi zahvalili župnikoma gospodu Prijatelju in dr. Juhantu za 
lepo opravljen obred slovesa, pevcem kvarteta Krt za odpete pesmi, Emilu 
Krtu za odigranega Pastirčka, Igorju Podbrežniku za poslovilne besede,  
dr. Majdi Ambrož, sestri Sonji Slapnik iz ZD Kamnik, osebju Onkološkega 
inštituta za prijazno spremljanje in toplo pomoč, Miri in Bojanu Ličer, bratu 
Mitji Piberniku in vsem, ki ste nam v času bolezni kakorkoli stali ob strani. 

Blagodejna je bila zavest, da v bolečini nismo sami. 
Iskrena hvala vsem, ki nam lajšate nositi rano, da bomo dragemu Janezu 

lažje dovolili oditi, saj mu ne želimo motiti zasluženega miru.
Žalujoči: žena Magda, sin Jan, sestre Mira, Ana, Stana in Nada 

z družinami, svakinja Vilma Verovšek in drugi sorodniki 
November 2013

Tam bomo našli drage vse,
ki k Bogu so odšli z zemlje.
Minil bo jok, odšla bo smrt,
nebeški raj nam bo odprt. 

ZAHVALA

V 91. letu je sklenila življenjsko pot naša 
teta

ALOJZIJA VRTAČNIK
iz Sidola

Zahvaljujemo se sorodnikom, sosedom in prijateljem za 
podarjene svete maše in sveče. 

Hvala duhovnikoma Simonu Lorbku in Avguštinu Klobčarju 
za opravljeno pogrebno slovesnost ter lahovškim pevcem za 

lepo petje. 
Zahvaljujemo se zdravnici Tjaši Schwarzbartl, sestri Maruši ter 

patronažni sestri Marinki.
Vsi njeni

Sidol, november 2013

Ni smrt tisto kar nas loči,
in življenje ni, kar druži nas.
So vezi močnejše. Brez pomena 
zanje so razdalje, kraj in čas.

(M. Kačič)

ZAHVALA

V 82. letu se je od nas poslovila naša 
draga

MARIČKA MOČNIK
iz Novega trga

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, njenim in našim 
prijateljem, sosedom in znancem za izrečena sožalja, lepe misli, 

podarjeno cvetje in sveče ter darove za svete maše.
Hvala g. župniku, pevcem in trobentaču za lepo opravljen pogreb.

Zahvaljujemo se osebju DSO Kamnik za nego in pomoč.
Hvala vsem, ki ste se od nje poslovili in jo pospremili na njeni 

zadnji poti.

Posebna hvala vsem, ki ste jo imeli radi in jo boste ohranili v lepem 
spominu.

Vsi njeni

November 2013

Nekje v tebi je bila bol, 
a zamahnil si z roko, 
češ, zmagal bom – močnejši sem, 
a vendar ni bilo tako. 

ZAHVALA

V 81. letu se je poslovil naš mož, ati, ata 
in pradedek

JANEZ PANČUR
iz Oševka pri Kamniku

Hvala sosedom, sorodnikom, sodelavcem, prijateljem in 
znancem, ki ste nam izrazili sožalja, podarili sveče, darovali 

za svete maše in se pokojnega spominjate z molitvijo. 
Zahvaljujemo se g. župniku Francetu Oražmu, neveljskim 

pevcem in vsem, ki ste ga pospremili na zadnji poti. 

Žalujoči: vsi njegovi

November 2013

RENT A CAR KAMNIK
najem vozila samo 20 eur dnevno

TAXI KAMNIK
taxi s tradicijo

( 031 713 421 www.taxikamnik.si

VOŽNJE  V MESTU 2 eur
KAMNIK-LJUBLJANA 15 eur KAMNIK-BRNIK 15 eur

NOVO!

V Tuhinjski dolini - smer 
Golice, blizu bencinske 
črpalke, prodam 
še nezazidljivo 
parcelo, velikost  
3.080 m2, cena 20 eur/m2. 
Na sosednjih parcelah sta 
zgrajena vikenda.
Inf. 031-285-789 

Ugodno prodam 
macesnova drva 
vezane v butare 
dolžine 60 cm in
trske za podkurit.

SKODLARSTVO 
KOŽELJ BOJAN S.P.
Stahovica 29 
gsm 031 652 889



15% 
popusta

  v domači prodajalni Eta Kamnik d.d., Kajuhova pot 4

Velja v dneh od 1. – 31. decembra 2013. 
Delovni čas prodajalne

Pon., pet.:  07.00 - 19.00, Sob.: 07.00 - 13.00

Dobrodošli. 
Barviti okusi narave. Že 90 let. 

Gos lnica, urejena v prijetnem ambientu z letnim vrtom 
in s prostori v novem prizidku sprejme do 70 ljudi  

in je prijetno mesto za  praznovanja, poroke  
in zaključene družbe. 

GOSTILNICA IN PICERIJA IZBA
ZA PRAV POSEBNE KULINARIČNE UŽITKE

Snovik 2c, Laze v Tuhinju,  01 831 95 90, 041 428 927
www.gos lnica-izba.si

Pravočasno si rezervirajte mizo za 

VESELI DECEMBER,
ob petkih in sobotah ob živi glasbi ansambla Ponočnjaki

Kranjska 3a
tel.: 01/831 04 81,  

     051/399 577

www.pohistvo-dabor.si

Do 15. decembra

ZELO UGODEN 

NAKUP SEDEŽNIH 

GARNITUR IN 

KAVČEV!

Terme Snovik - Kamnik, 
Tel.: 080 81 23, www.terme-snovik.si, info terme-snovik.si

20% popust na masaže in savne.

Obdarite z darilnimi boni Term Snovik.

V KAMNIKU NA NOVI LOKACIJI
NA GLAVNEM TRGU 11

v Podgorškovi hiši poleg NLB
tel.: 01/831 70 05, 031 795 960

VELIKA IZBIRA KONTAKTNIH LEČ
PO IZREDNO UGODNIH CENAH!

BREZPLAČEN 

OKULISTIČNI PREGLED

ob nakupu korekcijskih očal
www.op  ka-dolinsek.si
PE V DOMŽALAH Breza center, 
Breznikova 15, tel.: 01/721 64 36

20% BOŽIČNO-NOVOLETNI POPUST 
za nakup korekcijskih in sončnih očal (popus   se ne seštevajo)

Naj bodo decembrski dnevi za vse  
prijetni, veseli in brezskrbni!

STEKLARSTVO IRMI

*  izdelava termopan stekla
*  brušenje stekla in ogledal
*
*
*  okvirjanje slik

tel.: 01/722 70 89, 041/956 537,
041/676 198

faks:  01/722 89 98
e-mail: steklarstvo.irmi@siol.net

ALU in PVC 

okna in vrata

www.irmi.si

Gos šče Jamarski dom ob gradu Krumperk na Gorjuši pri 
Domžalah je v zelenem okolju s prostornima dvoranama 
za 200 ljudi ter odlično kulinarično ponudbo idealno za 
prijetna družinska in poslovna srečanja, praznovanja, 
poročne slovesnos  ali nedeljska kosila. 
Zaradi povpraševanja in zadovoljstva gostov je delovni 
čas prilagodljiv.

V      
    

30%    .

S     
 !
 

G  J     

Gostišče Jamarski dom na Gorjuši, Marko Ravnikar s.p., 
Dob pri Domžalah

tel.: 01 724 15 77, 040 646 363, www.jamarskidom.com
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AGROPROMET CERKLJE
Ul. 4. okt. 10, Cerklje, tel.: 04/252 64 40




